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Protokół podlega udostępnieniu na zasadach określonych w ustawie z dnia 6 września 2001 roku o dostępie do informacji 

publicznej (t.j. Dz. U. z 2022 poz. 902), z ograniczeniami wynikającymi z art. 5 tej ustawy. W całym protokole wyłączono dane 

osobowe ze względu na prywatność osób fizycznych – podstawa wyłączenia art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 roku  

o dostępie do informacji publicznej w zw. z art. 23 ustawy z dnia 23 kwietnia 1964 roku Kodeks cywilny. Wyłączenia dokonała 

Katarzyna Nowicka Inspektor ds. kancelaryjnych Rady Miejskiej w Ornecie. 

Protokół zanonimizowany 

Protokół nr 11/2024 

VI Sesja w dniu 30 października 2024 zwołana przez Przewodniczącą Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 

18 października 2024 r. na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym (t. j. Dz. U. z 2024 poz. 1465). 

Obrady transmitowane i nagrywane przez Urząd Miejski w Ornecie – rejestracja dźwięku i obrazu. 

Miejsce obrad: Sala Sesyjna Urzędu Miejskiego w Ornecie. Obrady rozpoczęto 30 października 2024  

o godz. 16:00, a zakończono o godz. 19:05 tego samego dnia. 

Lista obecności Radnych, stanowi załącznik  nr 1 do protokołu sesji. 

Lista obecności zaproszonych gości, stanowi załącznik  nr 2 do protokołu sesji. 

Imienny wykaz wszystkich głosowań radnych, stanowi załącznik nr 3 do protokołu sesji. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Anna Bartoszewicz 

2. Alicja Grodowska 

3. Małgorzata Jankowska 

4. Marcin Jotko 

5. Piotr Junko 

6. Adam Kaczmarek 

7. Danuta Kamińska 

8. Daniel Kogut 

9. Józef Marijko 

10. Emil Rońda 

11. Andrzej Salamonik 

12. Paweł Skowyrski 

13. Józef Uzar 

14. Tomasz Włodarczyk 

15. Mariusz Wocial 

Porządek obrad:  

1. Otwarcie VI sesji Rady Miejskiej w Ornecie.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
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3. Propozycje zmian porządku obrad.  

4. Przyjęcie protokołu IV sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 28 sierpnia 2024 r. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania  

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych 

usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego 

lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania– druk 39. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie na czas oznaczony umowy 

najmu w trybie bezprzetargowym, nieruchomości stanowiącej własność Gminy Orneta - druk 40. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

– druk 41. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Orneta – druk 42. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu 

i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi – druk 43. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wdrożenia założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, 

energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Orneta – druk 44. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej 

dla Gminy Orneta – aktualizacja” – druk 45. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłacania diety 

zryczałtowanej radnym Rady Miejskiej w Ornecie oraz zwrotu kosztów podróży służbowych 

przysługujących radnym – druk 46. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad odpłatności i wysokości opłat za usługi 

przewozowe w publicznym transporcie zbiorowym w zakresie zadania o charakterze użyteczności 

publicznej organizowanym przez Gminę Orneta oraz sposobu ustalania wysokości opłat dodatkowych 

– druk 47. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli zawarcia porozumienia  

i przyjęcia zadania inwestycyjnego od Zarządu Dróg Wojewódzkich w Olsztynie polegającego na 

wykonaniu dokumentacji projektowej dla realizowanego przez Województwo Warmińsko-Mazurskie - 

Zarząd Dróg Wojewódzkich w Olsztynie zadania pn. „Budowa drogi pieszo-rowerowej przy DW 528 na 

odcinku Orneta - Osiedle Kruczy Las – SUW Orneta” – druk 50. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Orneta na lata 2024 – 2034 – druk 48. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Orneta 

na 2024 r. – druk 49. 

17. Przyjęcie "Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Orneta za rok szkolny 

2023/2024". 

18. Informacja o wynikach analizy oświadczeń majątkowych. 

19. Sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie między sesjami.  

20. Interpelacje i zapytania radnych składane zgodnie z art. 24 ust. 3 - 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2024 r. poz. 1465). 

21. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 
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22. Pytania i wnioski sołtysów i mieszkańców w sprawach dotyczących gminy. 

23. Informacje i komunikaty. 

24. Zamknięcie obrad. 

 

1. Otwarcie VI sesji Rady Miejskiej w Ornecie. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Proszę o ciszę. Poproszę radną Małgorzatę Jankowską  

o odczytanie informacji.  

Radna Małgorzata Jankowska: Informacja dla uczestników 6 sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu  

30 października 2024 r. Sesja Rady Miejskiej w Ornecie jest transmitowana na żywo i jest rejestrowana 

w formie dźwięku i obrazu. Nagranie sesji jest udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na 

stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Ornecie. Administratorem danych osobowych jest Rada 

Miejska w Ornecie. Państwa dane osobowe będą przetwarzane w celu realizacji obowiązków prawnych 

ciążących na administratorze oraz gdy przetwarzanie jest niezbędne do wykonywania zadania 

realizowanego w interesie publicznym lub w ramach sprawowania władzy publicznej powierzonej 

administratorowi. Podstawą prawną przetwarzania danych jest artykuł 6 ustęp 1 litera c i e 

rozporządzenia Unii Europejskiej 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. zwane RODO, w związku z 

artykułem 20 ustęp 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym stanowiącym, iż obrady 

rady gminy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania 

obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Gminy oraz w inny 

sposób zwyczajowo przyjęty. Pełną informację dotyczącą przetwarzania państwa danych osobowych 

można uzyskać na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Ornecie i Biuletynie Informacji Publicznej 

urzędu. Klauzula informacyjna wywieszona jest również na drzwiach wejściowych do sali, w której 

odbywa się sesja. Uczestnicy sesji, którzy nie chcą aby ich wizerunek był rozpowszechniany, mogą 

stanąć w miejscu nieobjętym zasięgiem kamer. kamer Informuję.. Jednocześnie informuję osoby 

uczestniczące w sesji Rady Miejskiej aby w trakcie swoich wypowiedzi, bez uzasadnionej potrzeby, nie 

ujawniały danych osób niebędących funkcjonariuszami publicznymi, nie pełniących funkcji publicznej, 

ani niezwiązanych z tą funkcją. Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ornecie Alicja Grodowska. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Otwieram szóstą sesję Rady Miejskiej w 

Ornecie. Chciałabym bardzo gorąco powitać wszystkich radnych Rady Miejskiej w Ornecie. Chciałabym 

przywitać panią Burmistrz panią Katarzynę Lasocką, pana Zastępcę Burmistrza pana Daniela 

Piotrkowskiego, panią Skarbnik panią Annę Kich. Witam bardzo gorąco pana Kamila Nowickiego 

Komendanta Straży Miejskiej wraz z pracownikiem. Witam gorąco wszystkich sołtysów i 

przewodniczących zarządów osiedli, kierowników jednostek organizacyjnych, pracowników Urzędu 

Miejskiego, pana mecenasa Krzysztofa Gulbinowicza oraz wszystkich mieszkańców Ornety. Dzisiejszą 

sesję zaczniemy tak troszeczkę inaczej niż zawsze, proszę państwa o wysłuchanie. Szanowni Państwo 

na dzisiejszej sesji chcielibyśmy przywitać gościa specjalnego, wieloletniego członka Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Ornecie, jej wieloletniego Komendanta, pracownika Urzędu Miejskiego w Ornecie pana 

Zbigniewa Goździewskiego, który z dniem 29 sierpnia tego roku przeszedł na zasłużoną emeryturę. Pan 

Zbigniew Goździewski swoją przygodę ze Strażą Pożarną rozpoczął w 1977 roku wstępując do 

Młodzieżowej Drużyny Pożarniczej działającej przy OSP w Ornecie. Od 1986 roku podjął pracę w 

Zawodowej Straży Pożarnej w Braniewie. W latach 1986 - 1991 ukończył wiele kursów i szkoleń, które 

w znacznym stopniu wpłynęły na fachowość i rzetelność w wykonywaniu powierzonych mu 

obowiązków służbowych. W roku 1998 druh Zbigniew Goździewski został wybrany na funkcję 

naczelnika OSP w Ornecie. Zawsze wykazywał wielką troskę o rozwój macierzystej jednostki, angażując 

się w naprawy pojazdów oraz pozyskiwanie środków na zakup sprzętu specjalistycznego i nowych 
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samochodów. W roku 2005 Zarząd Oddziału Gminnego powierzył mu obowiązki Komendanta Związku. 

Jego wielkie zaangażowanie, pracowitość i umiejętności organizacyjne sprawiły, że wszystkie jednostki 

OSP w naszej gminie zaczęły szybko się rozwijać. Dzięki jego uporowi przeprowadzono gruntowne 

remonty i rozbudowy remiz w Henrykowie i Mingajnach, wybudowano nową remizę w Bażynach i co 

najważniejsze dla mieszkańców Ornety i braci strażackiej wybudowano nową remizę w Ornecie. 

Poświęcał wiele czasu i energii na pracę z młodzieżą, prowadząc pogadanki, konkursy plastyczne oraz 

turnieje o Wiedzy Pożarniczej na szczeblu miasta i gminy. W maju 2011 r. druh Zbigniew Goździewski 

odebrał z rąk poselskiego zespołu strażaków pamiątkowy dyplom dla wyróżniającej się jednostki OSP 

w Krajowym Systemie Ratownictwa, w Krajowym Systemie Ratowniczo-Gaśniczym KSRG, która miała 

najwięcej wyjazdów do akcji w całym województwie. Za szczególne osiągnięcia dla pożarnictwa i 

działalność społeczną był wielokrotnie wyróżniany odznaczeniami resortowymi, między innymi złotym, 

srebrnym i brązowym medalem za Zasługi dla Pożarnictwa. Panie Zbigniewie dzięki Pana zasługom 

jednostka Ornecka doczekała się nowej remizy strażackiej, nowych samochodów gaśniczych oraz 

drabiny dostosowanej do walki z żywiołem na ulicach naszego miasta. Między innymi dzięki Pana pracy 

oraz innych druhów-strażaków mieszkańcy miasta i gminy mogli i nadal mogą spać spokojnie. W 

związku z tym, jako Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ornecie wraz ze wszystkimi radnymi Rady 

Miejskiej w Ornecie, w imieniu wszystkich naszych mieszkańców chciałabym serdecznie podziękować 

za pracę, za te wszystkie lata służby na rzecz naszej społeczności lokalnej. Życzymy jednocześnie 

zdrowia i odpoczynku na zasłużonej emeryturze. 

Radny Józef Uzar: Kolego Zbyszku, ja wiem, że nie będę powtarzał co tu było odczytane, bo wszyscy 

wiemy. Chciałbym w imieniu poprzednich Rad Miejskich, którym miałem zaszczyt przewodniczyć, 

również Burmistrza, podziękować za twoją służbę, tutaj w Ornecie. Wiemy, że decyzje podejmowała 

Rada, ale to ty stwarzałeś warunki, zabiegałeś o te wszystkie rzeczy, które, które są. Wiadomo, że 

sąsiednie gminy, powiaty zazdroszczą Ornecie wyposażenia straży. Wielka zasługa również twoja. Życzę 

Ci, żebyś w tym nowym w swoim zawodzie, który tam wykonujesz równie porządnie pracował i żeby 

Cię tam wszyscy cenili. Życzę wszystkiego dobrego, dużo zdrowia i dziękuję bardzo za twoją służbę. 

Zbigniew Goździewski: Dziękuję pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, pani Burmistrz, panie Zastępco, 

pani Skarbnik. Szanowni Państwo, dziękuję jeszcze raz za ciepłe, miłe słowa, krótki przebieg, może, 

może nie tyle krótki [niezrozumiale], ale od tych młodych lat jak tutaj przedstawiono, była historia, jak 

działałem od małych lat i dźwięk syreny nigdy nie był dla mnie obcy, bo mieszkałem nad strażą, także 

tutaj coś na ten temat mogę powiedzieć. Ale korzystając z okazji, żeby tutaj nie przedłużać państwu 

sesji, dziękuję jeszcze raz za zaproszenie. Tutaj Adam na twoje ręce, bo tutaj Adam jakby był takim 

koordynatorem tych działań. Ale chciałbym podziękować wszystkim radnym, z którymi pracowałem, z 

którymi współpracowałem w latach ubiegłych. Niektórzy radni są do dziś, niektórych radnych już nie 

ma, ale chciałem podziękować wszystkim, z którymi miałem do czynienia pracować i współpracować 

na rzecz ochrony przeciwpożarowej, wzmocnienia potencjału ratowniczego, zakupu sprzętu coraz 

bardziej nowoczesnego, pojazdów, aby jednostki OSP, które działają na naszej gminie rozwijały się i 

mogły działać dla dobra drugiego człowieka i ratowania mienia. Dziękuję wszystkim Burmistrzom, z 

którymi pracowałem, a w urzędzie pracowałem ponad 35 lat, także paru Burmistrzów przeżyłem i z 

każdym, z którym pracowałem, chciałem podziękować za pracę, za współpracę. Wszyscy wiemy 

doskonale, że było różnie, ale jechaliśmy do przodu, żeby ochrona przeciwpożarowa i bezpieczeństwo 

mieszkańców było rzeczą najważniejszą jaką tworzyliśmy. Zdania były czasami różnie podzielone, ale 

tak Rada Miejska, która była, jest i która działa, zawsze na rzecz ochrony przeciwpożarowej działa 

pozytywnie i nigdy nie było problemu, że jakieś pieniądze, dla strażaków nie trafiały. Były różne tam 

jakieś tam, może niedomówienia, ale zawsze, tutaj podziękuję każdej Radzie, każdemu Burmistrzowi, 
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za wsparcie, za działania naszych strażaków, bo wszyscy strażacy z naszej gminy zasługują na najlepsze. 

Starają się dla dobra społeczeństwa robić tak jak potrafią to najlepiej i za to też im dziękuję. 

Dziękowałem na, na pożegnaniu strażackim, ale też jeszcze tutaj publicznie podziękuję wszystkim 

strażakom z naszej gminy za dobrą robotę, którą wykonują na rzecz naszego miasta i gminy, dla 

bezpieczeństwa wszystkich mieszkańców, a sprzęt, który tutaj Pani Przewodnicząca wymieniała, przez 

tyle lat, który się udało zakupić dzięki też państwu, wsparciu finansowym, dofinansowaniem różnego 

rodzaju, aby strażacy mieli dobry sprzęt do działań, czuli się bezpiecznie, a przede wszystkim drodzy 

mieszkańcy, żebyście wy jako mieszkańcy miasta, gminy, czuli się bezpiecznie, że jednostki, które 

posiadają coraz to nowszy, lepszy sprzęt, działali dla was, dla waszego dobra, dla waszego ratowania 

życia i zdrowia i mienia. Także chciałbym jeszcze podziękować dla, bo były wspomniane organizowanie 

turnieju Wiedzy Pożarniczej, turnieje plastyczne. Chciałem podziękować wszystkim dyrektorom 

placówek, przedszkoli i szkół, których nie ma, a z którymi pracowałem, współpracowałem, którzy 

przygotowywali te dzieci do różnego rodzaju turniejów, szczebli gminnych, później powiatowych i 

później wojewódzkich, a były przypadki gdzie też nasze dziewczynki zdobywały Mistrzostwa Polski w 

Turnieju Wiedzy Pożarniczej. Chciałem podziękować wszystkim sponsorom, darczyńcom, mieszkańcom 

miasta i gminy, którzy każdą jednostkę wspierali, nawet przysłowiową złotówką do tej puszki, na cele 

ochrony przeciwpożarowej. Szanowni państwo, bardzo Wam dziękuję, jeszcze raz z tego miejsca, 

bardzo dziękuję Wysokiej Radzie, Pani Przewodniczącej, Pani Burmistrz, Panie Zastępco. Dziękuję za 

wsparcie, życzę jak najlepiej i chciałbym jeszcze dodać, że chciałbym serdecznie podziękować dla pani 

Skarbnik przez tyle lat, gdzie walczyliśmy o finanse, a gdzie finanse, wiadomo, pani Skarbnik zawsze 

trzymała rękę na pulsie, ale zawsze pozytywnie doradzała jak dany pieniądz wykorzystać, żeby też nie 

przekroczyć budżetu, a kupić to co naprawdę strażacy potrzebują i z tego miejsca też pani Aniu bardzo 

dziękuję. Dziękuję wszystkim państwu, dziękuję Wysokiej Radzie za wsparcie, dziękuję za moje parę 

słów, dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Jeszcze Pani Burmistrz chce zabrać głos. Proszę bardzo. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Ja tak krótko, bo my już się oczywiście, oczywiście żegnaliśmy, 

dziękowaliśmy, ale jeszcze dodam, Zbyszku to my bardzo dziękujemy za to, że byłeś. Mam nadzieję, że 

cały czas będziesz nas wspierał, bo wiem, że bez Ciebie to już nie będzie to samo. I liczę tylko na to, że 

znajdzie się Komendant godny twojej osoby, następca, który zostanie. Także dziękuję Ci jeszcze raz 

serdecznie i wszystkiego najlepszego. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Zamykam punkt 1 dzisiejszej sesji. 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 2. Stwierdzenie prawomocności 

obrad. Proszę radnych o naciśnięcie przycisku kworum. Dziękuję bardzo. W sesji dzisiejszej uczestniczy 

15 radnych, a więc możemy podejmować prawomocne uchwały. Zamykam punkt 2. 

 

3. Propozycje zmian porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzę do punktu 3. Propozycje zmian porządku obrad. 

Chciałabym do porządku obrad zgłosić zmiany. Proszę o wykreślenie z porządku obrad punktu 12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłacania diety zryczałtowanej 

radnym Rady Miejskiej w Ornecie oraz zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących radnym - 

druk 46. Potrzebujemy jeszcze trochę czasu, żeby popracować nad tym projektem uchwały, w związku 

z tym proszę radnych o przychylenie się do mojej prośby i wykreślenie tego punktu w porządku obrad. 
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Czy są pytania? Nie, to przechodzimy do głosowania. A jest pytanie, tak proszę bardzo, przepraszam 

Pan Adam Kaczmarek radny. 

Radny Adam Kaczmarek: Witam państwa, pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, pani Burmistrz, 

państwo Burmistrzowie, ja mam tylko takie techniczne pytanie: czy jeżeli dzisiaj nie będziemy tego 

procedować, a zajmiemy się w listopadzie, czy ten proces legislacyjny zdąży przed, przed 1 stycznia, bo 

wiemy z czym to się wiąże, tak, działa stara uchwała i tam no wiadomo, że pewne rzeczy wejdą w życie 

z automatu czy po prostu zdążymy procedując to w listopadzie? 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Jeżeli w listopadzie przyjmiemy ten projekt zdążymy na 

pewno, żeby z dniem 1 stycznia weszło. Dziękuję. 

Radny Adam Kaczmarek: Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: A więc przechodzimy do głosowania. Kto z państwa radnych 

jest za wykreśleniem tego punktu z porządku obrad? Dziękuję bardzo, uchwała została wykreślona 15 

głosami za.  

 

Głosowano w sprawie: Propozycje zmian porządku obrad. Wykreślenie pkt 12 - Rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłacania diety zryczałtowanej radnym Rady Miejskiej 

w Ornecie oraz zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących radnym – druk 46. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Tak, już mogę. Chciałam też wprowadzić do porządku 

dzisiejszych obrad w punkcie 5 Przyjęcie protokołu 5 sesji Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 25 września 

2024 r. Kto z państwa radnych jest za wprowadzeniem punktu 5, żeby przyjąć protokół z poprzedniej 

sesji? Proszę o głosowanie. Dziękuję bardzo, zostanie wprowadzony punkt do porządku obrad, w 

sprawie przyjęcia protokołu, 15 głosami za. 

 

Głosowano w sprawie: Propozycje zmian porządku obrad. Wprowadzenie do porządku obrad jako pkt 

5 - Przyjęcie protokołu V sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 25 września 2024 r. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Czy są jeszcze propozycje zmian do porządku obrad? Proszę 

bardzo pani Burmistrz. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Proszę o wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 16 

Rozpatrzenie pism Burmistrza Ornety proponowanej stawki podatku rolnego w gminie Orneta na 

druku 51 oraz proponowanej stawki podatku leśnego w gminie Orneta na druku 52. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Przejdziemy do głosowania, tylko każdy 

druk osobno będziemy głosować. Najpierw przegłosujemy druk numer 51. Propozycja stawki podatku 

rolnego w gminie Orneta. Kto z państwa radnych jest za wprowadzeniem tego punktu do dzisiejszego 

porządku? Proszę o zagłosowanie. Dziękuję bardzo, 15 radnych jest za wprowadzeniem druku nr 51. 
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Głosowano w sprawie: Propozycje zmian porządku obrad. Wprowadzenie do porządku obrad jako  

pkt 16 ppkt 1 - Rozpatrzenie pisma Burmistrza Ornety w sprawie proponowanej stawki podatku 

rolnego w gminie Orneta - druk 51 .  

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I teraz przegłosujemy druk nr 52 Propozycja stawki podatku 

leśnego w gminie Orneta. Proszę państwa radnych, kto jest za wprowadzeniem tego punktu do 

porządku obrad? Stwierdzam, że 15 głosami za wprowadzamy druk nr 52. Czy są jeszcze propozycje 

zmian porządku obrad? Nie widzę, a więc chwileczkę damy tutaj pani Kasi, żeby uaktualniła porządek. 

Zamykam punkt 3. 

 

Głosowano w sprawie: Propozycje zmian porządku obrad. Wprowadzenie do porządku obrad jako pkt 

16 ppkt 2 - Rozpatrzenie pisma Burmistrza Ornety w sprawie proponowanej stawki podatku leśnego w 

gminie Orneta - druk 52.  

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

 

Zmieniony porządek obrad: 

1. Otwarcie VI sesji Rady Miejskiej w Ornecie. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Propozycje zmian porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu IV sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 28 sierpnia 2024 r. 
5. Przyjęcie protokołu V sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 25 września 2024 r. 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i 
odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych 
usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego 
lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania– druk 39. 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie na czas oznaczony umowy 
najmu w trybie bezprzetargowym, nieruchomości stanowiącej własność Gminy Orneta - druk 40. 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
– druk 41. 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Orneta – druk 42. 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu 
i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi – druk 43. 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wdrożenia założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, 
energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Orneta – druk 44. 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej 
dla Gminy Orneta – aktualizacja” – druk 45 
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13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłacania diety 
zryczałtowanej radnym Rady Miejskiej w Ornecie oraz zwrotu kosztów podróży służbowych 
przysługujących radnym – druk 46. 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad odpłatności i wysokości opłat za usługi 
przewozowe w publicznym transporcie zbiorowym w zakresie zadania o charakterze użyteczności 
publicznej organizowanym przez Gminę Orneta oraz sposobu ustalania wysokości opłat dodatkowych 
– druk 47. 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli zawarcia porozumienia i przyjęcia zadania 
inwestycyjnego od Zarządu Dróg Wojewódzkich w Olsztynie polegającego na wykonaniu dokumentacji 
projektowej dla realizowanego przez Województwo Warmińsko-Mazurskie - Zarząd Dróg 
Wojewódzkich w Olsztynie zadania pn. „Budowa drogi pieszo-rowerowej przy DW 528 na odcinku 
Orneta - Osiedle Kruczy Las – SUW Orneta” – druk 50. 
16. Rozpatrzenie pism Burmistrza Ornety w sprawie: 
1) proponowanej stawki podatku rolnego w gminie Orneta - druk 51 
2) proponowanej stawki podatku leśnego w gminie Orneta - druk 52 
17. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Orneta na lata 2024 – 2034 – druk 48. 
18. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Orneta 
na 2024 r. – druk 49. 
19. Przyjęcie "Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Orneta za rok szkolny 
2023/2024". 
20. Informacja o wynikach analizy oświadczeń majątkowych. 
21. Sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie między sesjami. 
22. Interpelacje i zapytania radnych składane zgodnie z art. 24 ust. 3 - 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 
o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2024 r. poz. 1465). 
23. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 
poprzedniej sesji. 
24. Pytania i wnioski sołtysów i mieszkańców w sprawach dotyczących gminy. 
25. Informacje i komunikaty. 
26. Zamknięcie obrad. 
 

4. Przyjęcie protokołu IV sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 28 sierpnia 2024 r. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 4. Przyjęcie protokołu 4 sesji Rady 

Miejskiej w Ornecie w dniu 28 sierpnia 2024 r. Wszyscy otrzymaliśmy protokół z 4 sesji programem 

eSesja, mogliśmy się zapoznać. A więc przechodzimy do głosowania. Kto jest z państwa radnych za 

przyjęciem protokołu 4 sesji Rady Miejskiej? Dziękuję bardzo. Protokół 4 sesji Rady Miejskiej został 

przyjęty 15 głosami za. Zamykam punkt 4 dzisiejszej sesji. 

 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu IV sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 28 sierpnia  

2024 r. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

 

5. Przyjęcie protokołu V sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 25 września 2024 r. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 5. Przyjęcie protokołu 5 sesji Rady 

Miejskiej w Ornecie w dniu 25 września 2024 r. Też otrzymaliśmy protokół, każdy z nas z nim się 

zapoznał. A więc przechodzimy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem protokołu 5 
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sesji Rady Miejskiej? Protokół z 5 sesji został przyjęty 14 głosami za, 0 przeciw, przy 1 głosie 

wstrzymującym. Zamykamy punkt 5 dzisiejszego posiedzenia. 

 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu V sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 25 września  

2024 r. 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (14) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Paweł Skowyrski 

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych 

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania– druk 

39. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 6. Rozpatrzenie projektu uchwały 

w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 

specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od 

opłat jak również trybu ich pobierania. Proszę panią Skarbnik o 2 zdania na temat projektu uchwały. 

Skarbnik Gminy Anna Kich: Szanowni państwo, usługi opiekuńcze w gminie Orneta świadczy Ornecka 

Spółdzielnia Socjalna ,,Arka” i proponowana stawka odpłatności od 1 stycznia 2025 roku za 1 godzinę 

usług opiekuńczych w dni robocze wynosi 41 zł a w dni wolne i święta 45 zł. Koszt 1 godziny świadczenia 

usług opiekuńczych podyktowana jest przede wszystkim zmianą od 1 stycznia minimalnego 

wynagrodzenia za pracę oraz minimalnej stawki godzinowej. W projekcie uchwały zawiera się również 

zmianę w tabeli odpłatności za usługi opiekuńcze. Wysokość odpłatności ponoszonej przez osobę 

samotnie gospodarujące oraz osoby w rodzinie liczone w procentach od kosztu usług poniesionych od 

5 do 20% w stosunku do roku 2024. Z uwagi na to, że od 1 stycznia 2025 zmienia się kryterium 

dochodowe określone w ustawie o pomocy społecznej. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są pytania do projektu uchwały? Nie 

widzę, informuję, że Komisja Oświaty oraz komisje stałe Rady Miejskiej pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały. A więc przejdziemy teraz do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem? 

Proszę o podniesienie mandatu i naciśnięcie przycisku, tak samo kto przeciw, czy ktoś się wstrzymuje? 

Uchwała została podjęta 15 głosami za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących. Zamykamy punkt 6. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych 

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania– druk 

39.  

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 
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Uchwała nr BRM.0007.60.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 30 października 2024 r. - stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu sesji. 

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie na czas oznaczony umowy 

najmu w trybie bezprzetargowym, nieruchomości stanowiącej własność Gminy Orneta - druk 40. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 7. Rozpatrzenie projektu uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie na czas oznaczony umowy najmu w trybie bezprzetargowym, 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy. Proszę panią Burmistrz o informację na temat projektu. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Szanowni państwo uchwała dotyczy wyrażenia zgody na 

odstąpienie od przetargu, od na zbycie nieruchomości stanowiącej działkę nr 171/8 w obrębie 3, 

miasto Orneta przy ul. Żelaznej nabywcą tej, chętny do wydzierżawienia tej nieruchomości jest osoba 

fizyczna prowadząca działalność gospodarczą, która złożyła wniosek do Burmistrza Ornety. I w celu 

wynajmu tego i wydzierżawienia tej nieruchomości niezbędne jest podjęcie uchwały, aby wynajem 

mógł być zawarty na okres co najmniej 10 lat. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo, czy są pytania do projektu uchwały? Nie 

widzę, uchwała otrzymała pozytywną opinie Komisji Budżetu oraz komisji stałych, a więc przechodzimy 

do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem podniesienie mandatu i przyciśnięcie 

przycisku, kto przeciw, kto się wstrzymuje? Uchwała została podjęta 14 głosami za, 0 przeciw, przy 1 

głosie wstrzymującym. Zamykamy punkt 7. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie na czas 

oznaczony umowy najmu w trybie bezprzetargowym, nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Orneta - druk 40. 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (14) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Emil Rońda, Andrzej Salamonik, Paweł 

Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Józef Marijko 

 

Uchwała nr BRM.0007.61.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 30 października 2024 r. - stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu sesji. 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

– druk 41. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 8. Rozpatrzenie projektu uchwały 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. Proszę panią Skarbnik o kilka słów 

na temat projektu uchwały. 

Skarbnik Gminy Anna Kich: Proponujemy podwyższenie o 2.7% stawek podatku od nieruchomości na 

rok 2025 w porównaniu z rokiem 2024 jest ta zwyżka zgodna z komunikatem Prezesa Głównego Urzędu 

Statystycznego w sprawie wskaźnika cen towarów i usług konsumpcyjnych za 1 półrocze 2024. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są pytania do projektu uchwały? Nie 

widzę. Informuję, że Komisja Budżetu oraz wszystkie komisję stałe pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. I przechodzimy do głosowania uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem? Proszę o podniesienie mandatu i naciśnięcia 
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przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Uchwała została podjęta jednogłośnie, 15 głosami za. 

Zamykam punkt 8 dzisiejszego porządku obrad. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości – druk 41. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

 

Uchwała nr BRM.0007.62.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 30 października 2024 r. - stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu sesji. 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Orneta – druk 42. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 9. Rozpatrzenie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Orneta. Proszę pana Zastępcę Burmistrza o przedstawienie uchwały. 

Zastępca Burmistrza Ornety Daniel Piotrkowski: Szanowni państwo, proponujemy częstotliwości 

odbioru 3 frakcji papier, szkło, i tworzywa sztuczne, w zabudowie jednorodzinnej i w zabudowie 

wielorodzinnej jak na terenie miasta, tak i na terenie wsi. I nasze propozycje wyglądają następująco: 

papier w zabudowie jednorodzinnej z terenu miasta nie rzadziej niż raz na dwa tygodnie, z terenów wsi 

nie rzadziej niż raz na miesiąc, w zabudowie wielorodzinnej z terenu miasta nie rzadziej niż raz na 

tydzień, z terenu wsi nie rzadziej niż raz na miesiąc. Frakcje szkło w zabudowie jednorodzinnej z terenu 

miasta nie rzadziej niż raz na miesiąc, z terenu wsi nie rzadziej niż raz na miesiąc, w zabudowie 

wielorodzinnej z terenu miasta nie rzadziej niż raz na 2 tygodnie, z terenu wsi nie rzadziej niż raz na 

miesiąc. Tworzywa sztuczne w zabudowie jednorodzinnej z terenu miasta nie rzadziej niż raz na 

tydzień, z terenu wiejskiego nie rzadziej niż raz na miesiąc, w zabudowie wielorodzinnej z terenu miasta 

nie rzadziej niż raz w tygodniu, z terenu wsi nie rzadziej niż raz na miesiąc. Jest to związane z 

prowadzonymi obserwacjami i takie propozycje pracownicy z obliczeń przedłożyli właśnie dla Rady.  

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są pytania do projektu uchwały? Nie 

widzę, informuję, że Komisja Budżetu oraz komisje stałe Rady Miejskiej pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały. I przechodzimy teraz do głosowania projektu uchwały. Kto z państwa radnych jest za 

przyjęciem? Proszę o podniesienie mandatu i przyciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? Uchwała została podjęta 14 głosami za, 0 przeciw, przy 1 głosie wstrzymującym. Zamykam 

punkt 9 dzisiejszego posiedzenia. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Orneta – druk 42. 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (14) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Piotr Junko, 

Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej Salamonik, 

Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Marcin Jotko 
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Uchwała nr BRM.0007.63.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 30 października 2024 r. - stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu sesji. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi – druk 43. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 10. Rozpatrzenie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za zagospodarowanie 

odpadami komunalnymi. Projekt tej uchwały wynika z poprzedniego projektu, bo najpierw musiał być 

zmieniony regulamin utrzymania czystości i porządku i to co zostało w tamtym projekcie ujęte, to 

analogicznie jest w tym projekcie uchwały zmieniającej w sprawie określenia szczegółowego sposobu 

i zakresu świadczenia usług. Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Informuję, że Komisja 

Budżetowa i komisje stałe, pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Przechodzimy teraz do 

głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały, proszę o podniesienie 

mandatu i przyciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Uchwała została przyjęta 14 

głosami za, 0 przeciw, przy 1 wstrzymującym. Zamykam punkt 10 dzisiejszej sesji. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi – druk 43. 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (14) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Piotr Junko, 

Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej Salamonik, 

Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Marcin Jotko 

 

Uchwała nr BRM.0007.64.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 30 października 2024 r. - stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu sesji. 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wdrożenia założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, 

energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Orneta – druk 44. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzę do punktu 11. Rozpatrzenie projektu uchwały 

w sprawie wdrożenia założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla 

Gminy Orneta. Informuję, że Komisja Budżetu oraz wszystkie komisję stałe pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały. Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę, a więc przechodzimy do głosowania. 

Kto z państwa radnych jest za przyjęciem? Proszę o podniesienie mandatu i przyciśnięcie przycisku. Kto 

się wstrzymał? Kto jest przeciw? Uchwała została podjęta jednogłośnie, 15 głosami za. Zamykam punkt 

11 dzisiejszej sesji. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wdrożenia założeń do planu 

zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Orneta – druk 44.  

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: ZA (15) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

 

Uchwała nr BRM.0007.65.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 30 października 2024 r. - stanowi 

załącznik nr 9 do protokołu sesji. 

 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji „Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Gminy Orneta – aktualizacja” – druk 45 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 12. Rozpatrzenie projektu uchwały 

w sprawie przyjęcia do realizacji ,,Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Orneta - aktualizacja . 

Komisja budżetu oraz komisje stałe pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Czy są pytania do 

projektu uchwały? Nie widzę, a więc przechodzimy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za 

przyjęciem projektu uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Uchwała została podjęta 

jednogłośnie 15 głosami za. Zamykam punkt 12. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji „Planu 

Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Orneta – aktualizacja” – druk 45. 

 Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

 

Uchwała nr BRM.0007.66.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 30 października 2024 r. - stanowi 

załącznik nr 10 do protokołu sesji. 

 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłacania diety 

zryczałtowanej radnym Rady Miejskiej w Ornecie oraz zwrotu kosztów podróży służbowych 

przysługujących radnym – druk 46. (punkt zdjęto z porządku obrad) 

 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad odpłatności i wysokości opłat za usługi 

przewozowe w publicznym transporcie zbiorowym w zakresie zadania o charakterze użyteczności 

publicznej organizowanym przez Gminę Orneta oraz sposobu ustalania wysokości opłat 

dodatkowych – druk 47. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do kolejnego punktu 14. Rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie zasad odpłatności i wysokości opłat za usługi przewozowe w publicznym 

transporcie zbiorowym w zakresie zadania o charakterze użyteczności publicznej organizowanym przez 

Gminę Orneta oraz sposobu ustalania wysokości opłat dodatkowych. Proszę panią Burmistrz o 

informację na temat projektu uchwały. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Szanowni państwo ustala się taryfę opłat za usługi przewozowe. 

Planujemy 3 strefy: strefę 0, strefę 1 i strefę 2. Bilet jednorazowy w strefie 1, w strefie 0, obejmującej 

granice administracyjne miasta będzie wynosił 0 zł. W strefie 1, która obejmuje teren naszej gminy 5 

zł. W strefie 2, która obejmuje teren 2 co najmniej gmin i więcej 7 zł. Oczywiście mówimy o bilecie 

normalnym. Zastosowane mogą być ulgi ustawowe odpowiednio dla danej grupy społecznej. 
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Natomiast bilet miesięczny kształtował będzie się następująco: w strefie 0, 0 zł normalny, w strefie 1 i 

2, 170 zł normalny. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są pytania do projektu uchwały? Nie 

widzę. Informuję, że Komisja Oświaty i wszystkie komisje stałe pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały, a więc przechodzimy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem projektu 

uchwały? Proszę o podniesienie mandatu i naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Uchwała została podjęta 12 głosami za, 0 przeciw, przy 3 głosach wstrzymujących. Zamykam punkt 14 

dzisiejszego porządku. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad odpłatności i wysokości opłat 

za usługi przewozowe w publicznym transporcie zbiorowym w zakresie zadania o charakterze 

użyteczności publicznej organizowanym przez Gminę Orneta oraz sposobu ustalania wysokości opłat 

dodatkowych – druk 47. 

Wyniki głosowania ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (12) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Piotr Junko, 

Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, 

Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Marcin Jotko, Adam Kaczmarek, Józef Uzar 

 

Uchwała nr BRM.0007.67.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 30 października 2024 r. - stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu sesji. 

 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli zawarcia porozumienia i przyjęcia 

zadania inwestycyjnego od Zarządu Dróg Wojewódzkich w Olsztynie polegającego na wykonaniu 

dokumentacji projektowej dla realizowanego przez Województwo Warmińsko-Mazurskie - Zarząd 

Dróg Wojewódzkich w Olsztynie zadania pn. „Budowa drogi pieszo-rowerowej przy DW 528 na 

odcinku Orneta - Osiedle Kruczy Las – SUW Orneta” – druk 50. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 15. Rozpatrzenie projektu uchwały 

w sprawie wyrażenia woli zawarcia porozumienia i przyjęcia zadania inwestycyjnego od Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w Olsztynie polegającego na wykonaniu dokumentacji projektowej dla realizowanego 

przez Województwo Warmińsko-Mazurskie - Zarząd Dróg Wojewódzkich w Olsztynie zadania pod 

nazwą ,,Budowa drogi pieszo-rowerowej przy drodze wojewódzkiej 528 na odcinku Orneta - Osiedle 

Kruczy Las - SUW Orneta . Proszę pana Burmistrza o informację na temat. 

Zastępca Burmistrza Ornety Daniel Piotrkowski: Szanowni państwo projekt uchwały zawiera zgodę na 

wyrażenia, wyrażającą możliwość podpisania porozumienia pomiędzy gminą Orneta a Zarządem Dróg 

Wojewódzkich w Olsztynie, pozwoli nam to wykonać dokumentację projektową, która będzie 

obejmowała budowę drogi pieszo-rowerowej przy drodze Wojewódzkiej 528 na odcinku Orneta-

Kruczy Las- Stacja Uzdatniania Wody Orneta. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Widzę Pan radny Adam Kaczmarek prosi o 

głos, proszę bardzo. 

Radny Adam Kaczmarek: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni państwo. Ja absolutnie jestem 

tutaj za projektem tej uchwały i tym porozumieniu, ale korzystając z sytuacji chciałbym dopytać o 

pewną sprawę związaną z tymi ścieżkami rowerowymi. Czy my mamy jakieś plany, jakąś strategię na 

budowę tych ścieżek rowerowych w naszej gminie? Jeżeli tak, to, to ile to będzie kilometrów? Jakie 

będą kilometry? Jakie to będą kierunki? I czy jeżeli będzie realizowała w ramach projektu województwa 
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budowę tych ścieżek rowerowych, czy przy każdej będziemy musieli partycypować w kosztach 

projektowania, tak jak tutaj konkretnie chodzi o tą drogę do SUW-u i na Kruczy Las? Jeżeli państwo 

możecie mi odpowiedzieć. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Poproszę pana Daniela Piotrkowskiego  

o udzielenie odpowiedzi. 

Zastępca Burmistrza Ornety Daniel Piotrkowski: Szanowni państwo jako gmina złożyliśmy propozycję, 

o którą prosił Zarząd Dróg Wojewódzkich o przebieg dróg, ścieżek rowerowych, które byśmy planowali 

w przyszłości wykonać na terenie naszej gminy i wskazaliśmy kilka odcinków. Jednym z odcinków 

właśnie jest Orneta-Kruczy Las-Stacja Uzdatniania Wody. To jest 1 etap. 2-gi, druga inwestycja to jest, 

to są drogi na, w stronę Lidzbarka, trzecim elementem to jest w stronę Pasłęka, tak żeby w kolejności 

wykonywać i zsynchronizować w ogóle jakieś te prace. Przebieg tych dróg jest wzdłuż dróg 

wojewódzkich, bo Zarząd Dróg Wojewódzkich liczy na pieniążki takie zewnętrzne, ale jeżeli by się nie 

udało to jest szansa, że posiadając projekt będą mogli to wykonać z własnych środków w późniejszym 

etapie. Jako gmina przymierzamy się do wykonania projektów na ulicy Polnej w zasadzie wokół, okolice 

ulicy Polnej, tak, przez rzekę i tam zrobić właśnie taki skwer. A w zasadzie mamy propozycję, ale to 

musimy zacząć rozmowę z dwoma innymi gminami gminą Lidzbark i Lubomino na temat reaktywacji 

ścieżki, czy w zasadzie może nie reaktywacji, tylko polepszenia warunku przejazdu tej ścieżki, która 

została wykonana przez Zarząd Powiatu i później została przekazana dla gminy, ale to musi być 

wspólnie 1 projekt łącznie do wykonania i to pozwoli w ogóle podczas tych rozmów ustalić czy dla 

innych też jest ten odcinek ważny czy nie. Ogólnie jeżeli są jakieś propozycje to zachęcamy do 

wskazywania tych odcinków. Na pewno mamy informacje z Zarządu Dróg Wojewódzkich, że będzie też 

wykonywana ścieżka rowerowa podczas prac remontowych na drodze 507 relacji Pieniężno-Orneta. I 

tam jest ścieżka rowerowa też wbudowana na całym tym odcinku w dokumentacji projektowej strona 

wskazana, więc na razie jest taki plan. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Proszę bardzo pan radny Adam Kaczmarek. 

Radny Adam Kaczmarek: Jeszcze panie Burmistrzu chciałbym dopytać o drogę wojewódzką w kierunku 

Dobrego Miasta, czyli Orneta-Lubomino. Chodzi mi o samą drogę, bo rozumiem o nasyp tej inwestycji 

powiatowej i i jeszcze prosiłbym o odpowiedzenie na pytanie: czy do wszystkich tych kawałków 

będziemy my, jako gmina, musieli jako wkład własny, robić na własny koszt dokumentację? Bo nie 

usłyszałem tego. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Proszę bardzo pan Burmistrz. 

Zastępca Burmistrza Ornety Daniel Piotrkowski: Ta dokumentacja daje nam większe możliwości. 

Dzięki tej dokumentacji szybciej mogą przystąpić do realizacji. Robimy też tą dokumentację wzdłuż 

dróg wojewódzkich, dzięki czemu oni działają w zakresie swojej administrowanej drogi. I to nam 

pozwala uczestniczyć w szybszym podejmowaniu decyzji przez Zarząd Województwa. I tylko dlatego.  

Nie czekamy na wykonanie tych dokumentów przez Zarząd Województwa, fakt, że to jest koszt nasz, 

ale też dzięki temu w ogóle jest bardziej priorytetowe te zadanie. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze pytania? Pan radny Marcin 

Jotko. Proszę bardzo. 

Radny Marcin Jotko: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Drodzy Państwo, 

Państwo Burmistrzowie. Ten projekt, znaczy podejście do tego projektu to jest jedynie element tutaj, 

tej szerszej inicjatywy województwa. Czy wiemy coś na temat tego jak będzie wyglądało to w innych 

gminach? Czy one również będą się godziły na zawarcie takich porozumień? Bo obawiam się, że jeżeli 

by to tak nie nastąpiło, no to możemy zrobić jeden fragment, a wszędzie naokoło byłoby pusto. Więc 

pytam, jak to wygląda w innych gminach? Czy one również podchodzą do tego w ten sposób? Dziękuję. 
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Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo pani Burmistrz. Tak, proszę bardzo. Panie 

Burmistrzu, proszę się wyłączyć. Proszę bardzo. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Tak, to jest projekt ogólnowojewódzki, powiem tak. Więc 

wszystkie gminy, które są zainteresowane takim działaniem i współpracą z Zarządem Dróg 

Wojewódzkich mogą przystąpić. I dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich odbył spotkania z wszystkimi 

przedstawicielami gmin. No i teraz no my nie ręczymy za to, które gminy przystąpią, które nie. No my 

jesteśmy zainteresowani i tutaj od razu odpowiem na pytanie. Zarząd Dróg Wojewódzkich niestety nie 

ma w planie ścieżki ani rowerowej, bynajmniej na razie, do Dobrego Miasta na Olsztyn, bo nie ma, no 

niestety, nie ma w planie modernizacji drogi, bo wszystko jest związane z modernizacją, dlatego jest 

zrobiona nakładka póki co i jest w ostatniej kolejności brana pod uwagę. Jeszcze dodam tylko tutaj, że 

w kierunku Miłakowa, Morąga, my na razie to jest 1 etap do SUW-u. Oczywiście planujemy, aż do 

granicy naszej gminy, czyli aż do rzeki, do mostu, ponieważ też prowadzimy rozmowy z sąsiednią gminą, 

żeby połączyć nasze te gminy, czyli Miłakowo z Ornetą i w dalszym etapie, jeżeli oczywiście wiadomo, 

środki na to pozwolą, połączyć się również z gminą Miłakowo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są pytania jeszcze do projektu uchwały? 

Nie widzę. Uchwała otrzymała pozytywną opinię Komisji Stałych Rady Miejskiej. Przechodzimy do 

głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały? Proszę o podniesienie 

mandatu i przyciśnięcia przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Uchwała została podjęta 15 

głosami za. Zamykam punkt 15. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli zawarcia 

porozumienia i przyjęcia zadania inwestycyjnego od Zarządu Dróg Wojewódzkich w Olsztynie 

polegającego na wykonaniu dokumentacji projektowej dla realizowanego przez Województwo 

Warmińsko-Mazurskie - Zarząd Dróg Wojewódzkich w Olsztynie zadania pn. „Budowa drogi pieszo-

rowerowej przy DW 528 na odcinku Orneta - Osiedle Kruczy Las – SUW Orneta” – druk 50. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

 

Uchwała nr BRM.0007.68.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 30 października 2024 r. - stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu sesji. 

 

16. Rozpatrzenie pism Burmistrza Ornety w sprawie: 

1) proponowanej stawki podatku rolnego w gminie Orneta - druk 51 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 16. Rozpatrzenie pism Burmistrza 

Ornety w sprawie, podpunkt 1 Proponowanej stawki podatku rolnego w gminie Orneta. Pani Burmistrz 

będzie mówiła? Pani Skarbnik, tak? Dobrze, proszę bardzo. Pani Skarbnik. 

Skarbnik Gminy Anna Kich: Proponujemy utrzymanie stawki GUS-owskiej, czyli wzrost podatku 

rolnego procentowo 1,4 w porównaniu do roku 2024. Jest to zwyżka za jeden hektar około 3 złotych. 

Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są pytania? Nie widzę pytań. Wniosek 

otrzymał opinię pozytywną komisji stałych. Przechodzimy do głosowania. Kto z państwa radnych jest 

za wprowadzeniem proponowanej stawki podatku rolnego? Proszę o podniesienie mandatu i 
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przyciśnięcie przycisku. Kto się wstrzymuje? Kto jest przeciw? Stawki podatku rolnego zostały na 2025 

rok zostały przyjęte 12 za, 0 głosów przeciw, 3 głosy wstrzymujące. 

Głosowano w sprawie: proponowanej stawki podatku rolnego w gminie Orneta - druk 51.  

Wyniki głosowania ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (12) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Emil Rońda, Andrzej Salamonik, Tomasz 

Włodarczyk, Mariusz Wocial 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Józef Marijko, Paweł Skowyrski, Józef Uzar 

 

 Wniosek Burmistrza Ornety w sprawie proponowanej stawki podatku rolnego w gminie Orneta - 

stanowi załącznik nr 13 do protokołu sesji. 

 

2) proponowanej stawki podatku leśnego w gminie Orneta - druk 52 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do kolejnego punktu w sprawie proponowanej 

stawki podatku leśnego w gminie Orneta. Proszę panią Skarbnik o informację. 

Skarbnik Gminy Anna Kich: Również proponujemy utrzymanie stawki GUS-owskiej i tutaj jest 

zmniejszenie o 18% procent w stosunku do roku 2024 około 11 złotych na hektar. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są pytania? Nie widzę. Komisje stałe 

pozytywnie zaopiniowały proponowaną stawkę podatku leśnego. Przechodzimy teraz do głosowania. 

Kto z państwa radnych jest za przyjęciem proponowanej stawki podatku leśnego? Proszę o 

podniesienie mandatu i przyciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stawka została, 

podatku leśnego, została przyjęta jednogłośnie. Jednogłośnie 15 głosami za. Zamykamy punkt 16 

dzisiejszego posiedzenia. 

 

Głosowano w sprawie: proponowanej stawki podatku leśnego w gminie Orneta - druk 52.  

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

 

Wniosek Burmistrza Ornety w sprawie proponowanej stawki podatku leśnego w gminie Orneta - 

stanowi załącznik nr 14 do protokołu sesji. 

 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2024 – 2034 – druk 48. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 17. Rozpatrzenie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 

2024-2034. Proszę panią Skarbnik o krótką informację na temat uchwały. 

Skarbnik Gminy Anna Kich: Dokonane zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej są spójne z 

uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy Orneta na rok 2024. I dotyczą one wartości zbiorczych 

określonych w załączniku numer 1 do uchwały. Nie zmienia się również wykaz przedsięwzięć 

wieloletnich. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są pytania do projektu uchwały? Nie 

widzę. Uchwała otrzymała… Jest, przepraszam. Już. Przepraszam, bardzo nie zauważyłam. Już proszę. 
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Radca prawny Krzysztof Gulbinowicz: Już mam czerwone? Co do meritum uchwały nie mam żadnych 

uwag, natomiast w trakcie procedowania tej uchwały w minionym czasie został opublikowany nowy 

tekst jednolity ustawy o finansach publicznych. I tutaj jest podany jako Dziennik Ustaw 2023 roku 

pozycja 1270. Natomiast aktualny tekst jednolity to jest Dziennik Ustaw z tego roku 2024 pozycja 1530. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Tak, my wczoraj już na posiedzeniu komisji stałych 

poprawiliśmy to i już opinia była zgodnie z pozycją 1530 z 2024 roku. I w uchwale jest to zmienione, że 

głosujemy nad prawidłową uchwałą. 

Radca prawny Krzysztof Gulbinowicz: No to świetnie. Chcę tylko dodać, że ta sama uwaga dotyczy 

kolejnej uchwały. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Tak. I też to samo wczoraj było już poprawione, że już 

prawidłowo będziemy głosować nad prawidłową podstawą prawną.  

Radca prawny Krzysztof Gulbinowicz: Dobrze, dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Opinia komisji stałych wczoraj była pozytywna. Już z tą 

zmianą, tak jak tutaj pan radca wspomniał, że zmieniła się podstawa prawna. Znaczy tekst jednolity 

został wydany. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały proszę o podniesienie 

mandatu i przyciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Uchwała została podjęta 

jednogłośnie 15 głosami za. Zamykam punkt 17 dzisiejszej sesji. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2024 – 2034 – druk 48. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

 

Uchwała nr BRM.0007.69.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 30 października 2024 r. - stanowi 

załącznik nr 15 do protokołu sesji. 

 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Orneta na 2024 r. – druk 49. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 18. Rozpatrzenie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Orneta na 2024 rok. Proszę panią Skarbnik 

o informację na temat uchwały. 

Skarbnik Gminy Anna Kich: Dokonuje się zwiększenia dochodów i wydatków o kwotę 31 900 zł. Są to 

wpływy z grantu, dofinansowanie zadań wieloletnich, Spotkanie z kulturą 17 tysięcy oraz Wiata 

dobrych relacji w Chwalęcinie 14 900 złotych. Zadania zostały zrealizowane w drugim półroczu 2023 

roku. Dofinansowanie z Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz rozwoju obszarów wiejskich poprzez 

lokalną grupę działania Warmiński Zakątek, z siedzibą w Dobrym Mieście. Powyższe środki przeznacza 

się na promocję gminy 17 tysięcy oraz na bieżące remonty dróg gminnych 14 900. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są pytania do projektu uchwały? Nie 

widzę. Uchwała otrzymała opinię pozytywną, podczas posiedzenia komisji stałych. Przechodzimy teraz 

do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem? Proszę o podniesienie mandatu i 

przyciśnięcia przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Uchwała została przyjęta 15 głosami za. 

Zamykamy punkt 18. 
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Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu gminy Orneta na 2024 r. – druk 49. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

 

Uchwała nr BRM.0007.70.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 30 października 2024 r. - stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu sesji. 

 

19. Przyjęcie "Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Orneta za rok szkolny 

2023/2024". 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 19. Przyjęcie ,,Informacji o stanie 

realizacji zadań oświatowych w Gminie Orneta na rok szkolny 2023/2024 . Chciałam poinformować, że 

wszyscy otrzymaliśmy tą informację, z którą każdy z nas się zapoznał. Informacja otrzymała pozytywną 

opinię Komisji Oświaty oraz wszystkich komisji stałych. Czy są pytania do informacji o stanie realizacji 

zadań oświatowych? Jest pytanie. Proszę bardzo, pan radny Marcin Jotko. 

Radny Marcin Jotko: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, mam pytanie dotyczące 

ostatniej strony i wydatków na jednego ucznia. Nie wiem, czy to będzie pytanie do pani Skarbnik, pani 

Burmistrz, czy bardziej do pana Łukasza. Chodzi mi o te wydatki w szkole w Bażynach. Średnia w 2023 

roku na pozostałe szkoły to 20 tysięcy, to 16 tysięcy około. W Bażynach jest to 25 tysięcy. To jest jakieś 

60% więcej niż w pozostałych szkołach. W 2024 ta tendencja jeszcze się pogarsza. Około, w pozostałych 

szkołach jest to około 20 tysięcy na ucznia, a 36 tysięcy w Bażynach, to jest 80% więcej. Co jest 

powodem tak wysokich wydatków w tej jednostce? Czy ta tendencja będzie się w przyszłości 

zwiększać? Jak to będzie wyglądać? Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Odpowiedzi udziela pani Skarbnik, tak? Proszę bardzo. 

Skarbnik Gminy Anna Kich: Z zestawienia widzimy, że koszty roczne rosną. Tak, bo w Bażynach w roku 

wydatki roczne 2023, 2 962 000, a planowane w 2024 3 693 000. Czyli jeżeli koszty rosną, dzieci jest 

coraz mniej, to wniosek się nasuwa sam, że koszt utrzymania każdego ucznia jest większy. Koszty, tutaj 

głównie, tak jak wspominam, na komisji wszystko chodzi o wynagrodzenie nauczycieli. Bo 80% 

utrzymania oświaty to jest wynagrodzenie nauczycieli. I oczywiście jeszcze duży wzrost dzieci z różnymi 

niepełnosprawnościami, czyli zatrudnienie dodatkowych nauczycieli do opieki nad tymi dziećmi. A w 

Bażynach mamy, no w porównaniu do tych wszystkich dzieci, uczniów, to jest stopień tych 

niepełnosprawności jest wysoki. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Proszę pan Marcin Jotko.  

Radny Marcin Jotko: Dobrze, w takim razie już dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Nie? Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze pytania do Informacji o 

stanie realizacji zadań oświatowych? Nie widzę, a więc przechodzimy do głosowania. Kto z państwa 

jest za przyjęciem? Proszę o podniesienie mandatu i przyciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? Pani Danuta Kamińska jeszcze nie zagłosowała. Dziękuję bardzo. Informacja o stanie 

realizacji zadań oświatowych została przyjęta 15 głosami za. 

 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie "Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Orneta 

za rok szkolny 2023/2024". 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: ZA (15) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

 

Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Orneta za rok szkolny 2023/2024 - stanowi 

załącznik nr 17 do protokołu sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Ogłaszam 5 minutową przerwę, tutaj na prośbę kolegów 

radnych. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Bardzo proszę powoli o zajmowanie miejsc, bo kończy się 

przerwa. Bardzo proszę kończy się przerwa. Proszę o zajmowanie miejsc. Bardzo proszę o zajmowanie 

miejsc. Przechodzimy do, zamykam punkt 19. Proszę o ciszę. Zamykam punkt 19. 

 

20. Informacja o wynikach analizy oświadczeń majątkowych. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 20. Informacja o wynikach analizy 

oświadczeń majątkowych. Dużo tego jest, proszę o cierpliwość. Informacja Burmistrza Ornety w 

sprawie analizy złożonych oświadczeń majątkowych. Działając na podstawie artykułu 24 H, ustęp 12, 

ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym. Dziennik Ustaw z 2024 roku, pozycja 1465. 

Burmistrz Ornety dokonała analizy oświadczeń majątkowych zastępcy burmistrza, sekretarza gminy, 

skarbnika gminy, dyrektorów, zastępców dyrektorów i prezesów jednostek organizacyjnych gminy 

Orneta oraz pracowników Urzędu Miejskiego w Ornecie upoważnionych do wydawania decyzji 

administracyjnych w imieniu burmistrza Ornety. W związku z powyższym informuję, że analiza 

oświadczeń majątkowych osób zobowiązanych do ich złożenia wykazała niewielkie nieprawidłowości 

u czterech osób. Informuję również, że termin na złożenie oświadczenia majątkowego za 2023 rok 

przez panią Annę Orszewską nie został dotrzymany. Tym samym wyżej wymienione oświadczenie 

majątkowe zostało złożone po upływie terminu, terminu. Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka.  

Kolejna informacja od Naczelnika Trzeciego Urzędu Skarbowego w Gdańsku. Szanowni Państwo, 

informuję, że przy piśmie Urzędu Miejskiego w Ornecie numer RO.2124.1.16.2024 z dnia 25 lipca 2024 

roku otrzymałem oświadczenie majątkowe pana Mariusza Skrzyńskiego złożone według stanu na dzień 

31 grudnia 2023 roku. Co ustaliliśmy. Po analizie wyżej wymienionego oświadczenia nieprawidłowości 

nie stwierdziłam. Z upoważnienia Naczelnika Trzeciego Urzędu Skarbowego w Gdańsku, Zastępca 

Naczelnika Agnieszka Cieśnikowska-Sabak.  

Informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego w Bartoszycach. Szanowni Państwo, dokonaliśmy 

weryfikacji oświadczeń majątkowych przesłanych do tutejszego organu podawczego przez burmistrza 

miasta Ornety, osób wydających decyzje administracyjne w imieniu burmistrza, zastępcy burmistrza, 

sekretarza i skarbnika gminy, kierowników jednostek organizacyjnych gminy, członków organów 

zarządzających gminą, to jest Pani Natalii Bryckiej, Pana Kamila Nowickiego, Pani Doroty Antonowicz, 

Pani Barbary Kobierskiej - koniec funkcji 28 listopad 2023 roku. Pani Elżbiety Fijarczyk, Pani Anny Kich, 

Pana Andrzeja Gierlofa - roczne jako zastępca burmistrza, koniec funkcji jako zastępca burmistrza, 

roczne jako dyrektor Ośrodka Sportu i Rekreacji. Pani Joanny Leszczyńskiej, pani Mirosławy Baran, pani 

Anny Rońdy, pani Katarzyny Brążkiewicz -Kluk, pani Agnieszki Lewandowskiej, pani Ewy Mazur, pani 

Agaty Nowak, pana Łukasza Kowalczuka, pani Anny Lawrenc, pani Anny Orszewskiej, pani Doroty 

Wiśniewskiej, Wiszniewskiej. Analizę oparliśmy na porównaniu danych zawartych w oświadczeniach z 

posiadanymi przez nas informacjami. W złożonych oświadczeniach stwierdzono nieprawidłowości u 

następujących osób. Pani Joanna Leszczyńska. W części a, pozycja 8 błędnie wykazano wysokość 
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dochodu ze stosunku pracy oraz inne źródła. Pan Andrzej Gierlof, roczne, koniec funkcji zastępcy 

burmistrza. W części a, pozycja 7, nie podano wszystkich wymaganych informacji, to jest siedziba 

spółki. Pani Barbara Kobierska, w części a, pozycji, pozycja 8, błędnie wykazano roczny dochód. Należy 

wykazać dochód według stanu na koniec funkcji 28 listopada 2023 roku. Analiza oświadczeń 

majątkowych pozostałych osób nie wykazała nieprawidłowości. Pomimo powyższych braków i 

niewykazanych pełnych danych w złożonych oświadczeniach nie znaleźliśmy podstaw do wystąpienia 

z wnioskiem o kontrolę oświadczeń do Centralnego Biura Antykorupcyjnego. Przesłane do nas 

oświadczenia majątkowe zostały złożone w ustawowym terminie. Za wyjątkiem oświadczenia 

majątkowego pani Anny Orszewskiej złożonego po upływie terminu ustawowego. Dokonaliśmy 

również weryfikacji oświadczeń majątkowych rocznych na 2 miesiące przed końcem kadencji oraz na 

początek kadencji przesłanych do tutejszego organu podatkowego przez przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Ornecie, niżej wymienionych radnych. Pana Krzysztofa Banuchy, pana Ryszarda Ferenca, 

pana Marcina Jotko, pana Piotra Junko, pani Danuty Kamińskiej, pana Daniela Koguta, pana Emila 

Rońdy, pana Krzysztofa Widerskiego, pana Adama Kaczmarka, pani Marzeny Ołtuszewskiej, pana 

Andrzeja Salomonika, pana Pawła Skowyrskiego, pana Bogdana Kowieszko, pana Dariusza Butkiewicza, 

pana Mariusza Wociala, pana Tomasza Włodarczyka, pana Józefa Uzara, pana Józefa Marijko, pani 

Małgorzaty Jankowskiej, pani Anny Bartoszewicz. Analizę oparliśmy na porównaniu danych zawartych 

w oświadczeniach z posiadanymi przez nas informacjami. W złożonych oświadczeniach stwierdzono 

nieprawidłowości u następujących osób. Pan Paweł Skowyrski, roczne. W części a pozycji a7 nie 

uzupełniono wszystkich wymaganych informacji, to jest nie podano informacji dotyczącej uzyskanego 

w roku ubiegłym dochodu w spółce handlowej. Pan Paweł Skowyrski, koniec kadencji. W części a 

pozycja 7 nie uzupełniono wszystkich wymaganych informacji, to jest nie podano informacji dotyczącej 

uzyskanego w roku ubiegłym dochodu w spółce handlowej. W części a pozycja 10 nie uzupełniono 

wszystkich wymaganych informacji, to jest nie podano informacji jaka kwota pozostała do spłaty na 

dzień 29 lutego 2024 roku. Podano jedynie taką samą wartość zobowiązania pieniężnego jak w 

oświadczeniu majątkowym za 2023 rok. Pan Paweł Skowyrski, początek kadencji. W części a pozycja 6 

i 7 nie uzupełniono wszystkich wymaganych informacji, to jest nie podano informacji dotyczącej 

uzyskanego w roku ubiegłym dochodu. Pan Bogdan Kowieszko, roczne, koniec kadencji. W części a, 

pozycja 2, punkt 4, nie wykazano działki gruntu o powierzchni 785 metrów kwadratowych, o której 

podano informację w części a, pozycja 5, oświadczenia majątkowego. Pan Daniel Kogut, koniec 

kadencji. W części a, pozycja 10, nie uzupełniono wszystkich wymaganych informacji, to jest nie 

podano jaka kwota pozostała do spłaty na dzień 29 lutego 2024 roku i 6 maja 2024 roku. Podano 

jedynie taką za samą wartość zobowiązania pieniężnego jak w oświadczeniu majątkowym za rok 2023. 

Pani Danuta Kamińska, roczne, koniec kadencji, początek kadencji. W części a pozycja 2a punkt 3 nie 

podano przychodu i dochodu uzyskanego z tytułu prowadzonego gospodarstwa rolnego. W części a 

pozycja 2 punkt 1 podano powierzchnię oraz wartość inną niż w oświadczeniu majątkowym za rok 

2022. W części a pozycja 2 punkt 2 podano różne wartości gospodarstwa rolnego. To jest w 

oświadczeniu rocznym 50 tysięcy złotych, a w oświadczeniu na koniec kadencji i początek funkcji 

podano 25 tysięcy złotych. Pan Marcin Krzysztof Jotko koniec kadencji. W części a pozycja 10 podano 

większe kwoty zobowiązań pieniężnych, które pozostały do spłaty na dzień 29 lutego 2024 roku niż w 

oświadczeniu majątkowym na dzień 31 grudnia 2023 roku. Pan Ryszard Ferenc, roczne. W części A, 

pozycja 8, wykazano błędną wysokość diety, która jest niezgodna z informacją PIT R1. Winno być 

22477,50. Pani Anna Bartoszewicz, początek kadencji, w części A pozycja 10 nie uzupełniono wszystkich 

wymaganych informacji. To jest nie podano jaka kwota pozostała do spłaty na dzień 6 maja 2024 roku. 

Podano jedynie wysokość zobowiązań pieniężnych. Pan Józef Marijko, początek kadencji. W części a 
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pozycja 2 punkt 3 nie podano żadnej informacji o przychodzie i dochodzie uzyskanym z tytułu 

prowadzonego gospodarstwa rolnego. Analiza oświadczeń majątkowych pozostałych osób nie 

wykazała nieprawidłowości. Pomimo powyższych braków i niewykazanych pełnych danych w 

złożonych oświadczeniach nie znaleźliśmy podstaw do wystąpienia z wnioskiem o kontrolę oświadczeń 

do Centralnego Biura Antykorupcyjnego. Przesłane do nas oświadczenia majątkowe zostały złożone w 

ustawowym terminie za wyjątkiem oświadczenia majątkowego pana Bogdana Kowieszki złożonego po 

upływie terminu ustawowego. Weryfikacji poddano również oświadczenia majątkowe przesłane do 

tutejszego organu podatkowego przez Wojewodę Warmińsko -Mazurskiego, Burmistrza miasta Ornety 

oraz Przewodniczącego Rady Miejskiej w Ornecie. To jest pana Ireneusza Popiela, Burmistrza miasta 

Orneta, roczne oraz na 2 miesiące przed końcem kadencji. Pana Józefa Uzara, Przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Ornecie, roczne oraz na 2 miesiące przed końcem kadencji. Pani Katarzyny Lasockiej, 

Burmistrza miasta Orneta, początek kadencji. Pani Alicji Grodowskiej, Przewodniczącej Rady Miejskiej 

w Ornecie, początek kadencji. Pan Ireneusz Popiel, roczne, koniec kadencji. W części a, pozycja 10, nie 

wykazano zaległości do spłaty na 31 grudnia 2023 roku oraz na 29 lutego 2024 roku. Podano jedynie 

wysokość kwoty zobowiązania pieniężnego. Pani Katarzyna Lasocka. W części a, pozycja 10, nie 

uzupełniono wszystkich wymaganych informacji. To jest nie podano, jaka kwota pozostała do spłaty na 

dzień 6 maja 2024 roku. Analizę oparliśmy na porównaniu danych zawartych w oświadczeniach z 

posiadanymi przez nas informacjami. Analiza oświadczeń majątkowych pozostałych osób nie wykazała 

nieprawidłowości. Przesłane do nas oświadczenia majątkowe zostały złożone w ustawowym terminie. 

Zwracam się do państwa z uprzejmą prośbą o zwrócenie uwagi na prawidłowy sposób wypełniania 

składanych oświadczeń już na etapie ich przyjmowania. Analizy danych zawartych w oświadczeniu 

majątkowym dokonują osoby, którym złożono oświadczenie, tym bardziej, że błędy pojawiają się 

ponownie. Istnieje konieczność nie tylko bardziej wnikliwego analizowania składanych oświadczeń na 

etapie wpływu, ale przede wszystkim uświadomienie osób zobowiązanych do ich składania o 

obowiązku starannego i prawidłowego wypełniania poszczególnych części formularza. Naczelnik 

Urzędu Skarbowego w Bartoszycach, Katarzyna Kowalczyk. Bardzo proszę.  

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Junko: Halo, dzień dobry. Dotyczy analizy oświadczeń majątkowych 

za 2023 rok oraz na 2 miesiące przed upływem kadencji. Na podstawie artykułu 24H ustęp 12 ustawy 

z dnia 8 marca 90 roku o samorządzie gminnym informuję, że Wojewoda Warmińsko-Mazurski 

informuje, że oświadczenie majątkowe za 2023 rok oraz oświadczenie majątkowe składane na 2 

miesiące przed upływem kadencji pana Józefa Uzara, Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy Orneta 

zostało złożone Wojewodzie Warmińsko -Mazurskiemu w terminie określonym ustawą. 

Nieprawidłowości w oświadczeniach majątkowych złożonych przez pana Przewodniczącego Rady nie 

stwierdzono. Oświadczenie majątkowe za 2023 rok oraz oświadczenie majątkowe składane na 2 

miesiące przed upływem kadencji pana Ireneusza Popiel, Burmistrza miasta i gminy Orneta zostało 

złożone Wojewodzie Warmińsko-Mazurskiemu w terminie określonym ustawą. Nieprawidłowości w 

oświadczeniach majątkowych złożonych przez pana Burmistrza nie stwierdzono. Nadmienić należy, że 

w oświadczeniu majątkowym składanym na 2 miesiące przed upływem kadencji, to jest według stanu 

na dzień 29 lutego 2024 roku, kwota kredytu hipotecznego oraz kredytu na zakup samochodu jest 

wyższa niż wykazana w oświadczeniu majątkowym za 2023 rok, to jest według stanu na dzień 31 

grudnia 2023 roku. Podpisano z upoważnienia Wojewody Warmińsko -Mazurskiego Jarosław Rybiński, 

pełnomocnik do spraw ochrony informacji niejawnych.  

Naczelnik Urzędu Skarbowego w Braniewie. Informuję. Szanowni państwo, informuję o 

nieprawidłowościach stwierdzonych w analizowanych oświadczeniach majątkowych wraz z ich opisem 

i wskazaniem osób, które złożyły nieprawidłowe oświadczenia. Pan Daniel Piotrkowski. Oświadczenie 
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majątkowe w związku z powołaniem na stanowisko w części a punkt 2 pozycja 3 wykazał przychód i 

dochód z gospodarstwa rolnego w jednej kwocie. W części a punkt 8 wskazał dochód z dotacji według 

stanu na nieprawidłowy dzień. Informuję o działaniach podjętych w związku z nieprawidłowościami 

stwierdzonymi w analizowanych oświadczeniach majątkowych. Nie wystąpiły przesłanki do podjęcia 

działań. Podstawa prawna, artykuł 24 H, ustęp 12, punkt 2 i 3ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o 

samorządzie gminnym. Podmiot dokonujący analizy oświadczeń majątkowych w terminie do dnia 30 

października każdego roku przedstawia Radzie Gminy informację o nieprawidłowościach 

stwierdzonych w analizowanych oświadczeniach majątkowych wraz z ich opisem i wskazaniem osób, 

które złożyły nieprawidłowe oświadczenia, przy działaniach podjętych w związku z 

nieprawidłowościami stwierdzonymi w analizowanych oświadczeniach majątkowych. Z wyrazami 

szacunku Naczelnik Urzędu Skarbowego w Braniewie Alicja Darmetko. 

Naczelnik Urzędu Skarbowego w Bartoszycach informuje, przesyła informację dotyczącą weryfikacji 

oświadczenia majątkowego. Szanowni Państwo, dokonaliśmy weryfikacji oświadczenia majątkowego 

na początek kadencji przesłanego do tutejszego organu podatkowego przez Przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Ornecie, niżej wymienionego radnego to jest pana Adama Kaczmarka, początek kadencji 

28 sierpnia 2024 roku. Analizę oparliśmy na porównaniu danych zawartych w oświadczeniu z 

posiadanymi przez nas informacjami. W złożonym oświadczeniu nie stwierdzono nieprawidłowości. 

Przesłane do nas oświadczenie majątkowe zostało złożone w ustawowym terminie. Podpisane z 

upoważnienia naczelnika Urzędu Skarbowego w Bartoszycach, zastępca naczelnika pani Magdalena 

Zięba.  

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Jako przewodnicząca Rady Miejskiej zgodnie z artykułem  

24 h ustęp 12 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym przedkładam informację o 

wynikach analizy oświadczeń majątkowych złożonych Przewodniczącemu Rady Miejskiej przez radnych 

na 2 miesiące przed upływem kadencji 2018-2024 oraz za 2023 r. Jak również informację o wynikach 

analizy i oświadczeń majątkowych nowo wybranych radnych kadencji 2024-2029, które należało złożyć 

w terminie 30 dni od dnia złożenia ślubowania. Oświadczenia majątkowe na 2 miesiące przed upływem 

kadencji 2018-2024 złożyło 14 radnych. Pan Krzysztof Jan Banucha. Pan Dariusz Butkiewicz. Pan 

Ryszard Franciszek Ferenc. Pan Marcin Krzysztof Jotko. Pan Piotr Junko. Pan Adam Paweł Kaczmarek. 

Pani Danuta Kamińska. Pan Daniel Kogut. Pan Bogdan Kowieszko. Pani Marzena Maria Ołtuszewska. 

Pan Emil Mateusz Rońda. Pan Andrzej Mieczysław Salamonik. Pan Paweł Skowyrski. Pan Krzysztof 

Marcin Widerski. Radny Bogdan Kowieszko złożył oświadczenie majątkowe na 2 miesiące przed 

upływem kadencji w dniu 1 marca 2024 roku, nie zachowując ustawowego terminu. Pozostali radni 

złożyli oświadczenia majątkowe w ustawowym terminie. Wstępna analiza oświadczeń majątkowych 

wyżej wymienionych radnych nie wykazała nieprawidłowości. Oświadczenie majątkowe za 2023 rok 

złożyło 14 radnych. Pan Krzysztof Jan Banucha, pan Dariusz Butkiewicz, pan Ryszard Franciszek Ferenc, 

pan Marcin Krzysztof Jotko, pan Piotr Junko, pan Adam Paweł Kaczmarek, pani Danuta Kamińska, pan 

Daniel Kogut, pan Bogdan Kowieszko, pani Marzena Maria Ołtuszewska, pan Emil Mateusz Rońda, pan 

Andrzej Mieczysław Salamonik, pan Paweł Skowyrski, pan Krzysztof Marcin Widerski. Wszyscy radni 

Rady Miejskiej w Ornecie złożyli oświadczenia majątkowe za 2023 rok w ustawowym terminie. 

Wstępna analiza oświadczeń majątkowych wyżej wymienionych radnych nie wykazała 

nieprawidłowości. Pierwsze oświadczenia majątkowe nowo wybranych, nowo wybrani radni kadencji 

2024-2029 składają w terminie 30 dni od dnia złożenia ślubowania. Ślubowanie na 1 sesji Rady 

Miejskiej w Ornecie w dniu 6 maja 2024 roku złożyło 14 radnych. Radna Alicja Grodowska została 

wybrana na Przewodniczącego Rady Miejskiej w Ornecie i oświadczenie majątkowe Przewodniczącego 

Rady Miejskiej zostało przesłane do Wojewody Warmińsko-Mazurskiego w dniu 31 maja 2024 roku w 
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ustawowym terminie. Radni, którzy złożyli ślubowanie w dniu 6 maja: Pani Anna Halina Bartoszewicz, 

pani Małgorzata Jankowska, pan Marcin Krzysztof Jotko, pan Piotr Junko, pani Danuta Kamińska, pan 

Daniel Kogut, pan Józef Marijko, pan Emil Mateusz Rońda, pan Andrzej Salomonik, pan Paweł 

Skowyrski, pan Józef Uzar, pan Tomasz Włodarczyk, pan Mariusz Waldemar Wocial, złożyli 1-sze 

oświadczenie majątkowe w ustawowym terminie. W dniu 5 sierpnia 2024 roku do Urzędu Miejskiego 

w Ornecie wpłynęło oświadczenie radnej Anny Bartoszewicz o zaprzestaniu prowadzenia działalności 

gospodarczej z wykonywaniem mienia gminy Orneta. Wstępna analiza oświadczeń majątkowych wyżej 

wymienionych radnych nie wykazała nieprawidłowości. Pan Adam Paweł Kaczmarek został wybrany w 

wyborach uzupełniających do Rady Miejskiej w Ornecie, na 4 sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 28 

sierpnia 2024 roku złożył ślubowanie i oświadczenie majątkowe złożył w dniu 9 października 2024 roku. 

Wstępna analiza oświadczenia majątkowego nie wykazała nieprawidłowości. Przewodnicząca Rady 

Miejskiej, Alicja Grodowska. Zamykam punkt 20 dzisiejszego posiedzenia. 

 

21. Sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie między sesjami. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 21. Sprawozdanie Burmistrza z 

pracy między sesjami. Proszę panią Burmistrz o zabranie głosu. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka Przedstawiła Sprawozdanie z pracy w okresie między sesjami, 

które stanowi załącznik nr 18 do protokołu sesji. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są pytania dotyczące sprawozdania? 

Proszę bardzo, pan radny Marcin Jotko. 

Radny Marcin Jotko: Pani Burmistrz, mam pytanie dotyczące 21 października i przekazanie sprzętu i 

szkolenia na strzelnicy interaktywnej. Wiem, że do 9 września było składanie ofert na budowę 

strzelnicy takiej przenośnej w hali OSiR. Czy już rozstrzygnięto ten przetarg? 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Proszę bardzo, pan Zastępca Burmistrza.  

Zastępca Burmistrza Ornety Daniel Piotrkowski: Tak przetarg został rozstrzygnięty, został wybrany 

wykonawca. Wykonawca właśnie w tym dniu już tą strzelnicę przekazał dla nas na naszą własność. Ta 

strzelnica będzie w OSiR-ze. Jest mały problem, bo nie mamy pomieszczenia, w którym moglibyśmy na 

stałe tą strzelnicę rozstawić. Ta strzelnica będzie rozkładana na zajęcia sportowe. I harmonogram tutaj 

będzie ustalany z panem dyrektorem OSiR-u. Ale tak, strzelnica już jest oddana. Pracownicy zostali 

przeszkoleni. I można już korzystać, tylko jeszcze będziemy mieli takie już oficjalne otwarcie z tej 

strzelnicy, ale teraz musimy jeszcze to wszystko poukładać z panem dyrektorem. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są pytania jeszcze do sprawozdania? Nie 

widzę. Z tego co wiem, pani Burmistrz jeszcze chce zabrać głos, tak? Proszę bardzo. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Chciałabym przeczytać i przedłożyć główne kierunki rozwoju 

gminy Orneta zgodnie z paragrafem 14 Statutu Gminy. 

 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka przedstawiła główne kierunki rozwoju gminy Orneta, które 

stanowią załącznik nr 19 do protokołu sesji.  

 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa radnych chce zabrać 

głos? Proszę bardzo, pan radny Marcin Jotko. 

Radny Marcin Jotko: Z punktu, który tam pani wymieniała, znalazła się pozycja TBS, 

termomodernizacja tego budynku, a na jakim etapie jest inwestycja, która miała być prowadzona ze 

środków Cittaslow? 
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Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: To jest właśnie ta inwestycja, to jest ta zaplanowana. To jest to. 

No czekamy na rozstrzygnięcie przyznania środków dla Cittaslow. Także jesteśmy wskazani i te kwoty 

się nie zmieniły póki co. Teraz czekamy. My przygotowujemy już dokumentację, mamy, jesteśmy na 

etapie przygotowywania dokumentacji, więc jesteśmy już na przedbiegu.  

Radny Marcin Jotko: Czyli to nie jest, nie dublowanie tylko po prostu...  

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Nie, nie, nie. To jest kontynuacja, tak. 

Radny Marcin Jotko: Dobra. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze pytania? Nie widzę, a więc 

zamykam punkt 21. 

 

22. Interpelacje i zapytania radnych składane zgodnie z art. 24 ust. 3 - 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 

r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2024 r. poz. 1465). 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 22. Interpelacje i zapytania 

radnych składane zgodnie z artykułem 24 ustęp 3-6 ustawy o samorządzie gminnym. Czy ktoś z państwa 

radnych ma zapytania, czy chce złożyć interpelacje? Nie widzę, a więc zamykam punkt 22. 

 

23. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 23. Odpowiedzi na interpelacje, 

zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje złożone na poprzedniej sesji. Pragnę 

poinformować, przeczytać odpowiedź dla pani radnej Małgorzaty Jankowskiej. Dnia 9 października 

wpłynęło pismo z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Warmińsko -Mazurskiego dotyczące 

wniosku pani radnej. W nawiązaniu, pani Katarzyna Lasocka Burmistrz Ornety. W nawiązaniu do pani 

pisma z dnia 5 września 2024 roku, skierowanego do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Olsztynie, w 

sprawie wniosku pani Małgorzaty Jankowskiej, radnej Rady Miejskiej w Ornecie, dotyczącego prośby o 

poprawę bezpieczeństwa ruchu na ulicy 1 Maja w Ornecie, ciąg drogi wojewódzkiej numer 513. 

Działając na podstawie artykułu 10 ustęp 4 ustawy z dnia 20 czerwca 1997 roku prawo o ruchu 

drogowym oraz paragrafu 3 ustęp 1 punkt 1 rozporządzenia Ministra infrastruktury z dnia 23 września 

2003 roku w sprawie szczegółowych warunków zarządzania ruchem na drogach oraz wykonywania 

nadzoru nad tymi zarządzeniami, Marszałek Województwa Warmińsko-Mazurskiego jako organ 

zarządzający ruchem na drogach wojewódzkich informuje co poniżej. Tutejszy organ po zapoznaniu się 

ze sprawą w trakcie przeprowadzonej wizji lokalnej w terenie podziela opinię zarządcy drogi zawartą 

w piśmie z dnia 25 września 2024 roku. Znak ZDW-TR /5302/277-1/2024 i przychyla się do stanowiska 

zawartego w załączonym piśmie. W związku z powyższym rejon dróg wojewódzkich w Elblągu opracuje 

projekt stałej zmiany organizacji ruchu dotyczący punktu 1 i 2, który po uzyskaniu wszelkich 

niezbędnych opinii zgodnie z paragrafem 7 ustęp 2 wyżej wymienionego rozporządzenia i 

zatwierdzeniu przez tutejszy organ będzie podstawą do wprowadzenia zmian. I 2 interpelacja. Proszę 

kolegę o odczytanie. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Junko: Zarząd Dróg Powiatowych w Lidzbarku Warmińskim dotyczy 

ustawienia znaków drogowych informujących o zwężeniu jezdni przy drodze powiatowej Henrykowo-

Mingajny działka numer 323 obręb Henrykowo. Działając na podstawie artykułu 65 paragraf 1 ustawy 

z dnia 14 czerwca 1960 roku kodeks postępowania administracyjnego przekazując według właściwości 

Zarządowi Dróg Powiatowych w Lidzbarku Warmińskim pismo z dnia 21 października 2024 roku 

przesłane do tutejszego urzędu przez radnego Rady Miejskiej w Ornecie, pana Emila Rońda z prośbą o 
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rozpatrzenie według właściwości. Burmistrz Gminy Orneta. Dotyczy wniosek o ustawienie znaków 

informacyjnych o zwężeniu drogi powiatowej przy barierkach. Szanowna pani Burmistrz, jako radny... 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Tak, bo najpierw przeczytana była odpowiedź, a teraz jest 

wniosek, ale też musi być odczytany, bo on był złożony, a nie był odczytywany. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Junko: Dziękuję za podpowiedź, więc czytam wniosek pana radnego 

Emila Rońda. Szanowna pani Burmistrz, jako radny gminy Orneta zwracam się z uprzejmą prośbą o 

podjęcie działań mających na celu ustawienie odpowiednich znaków drogowych informujących o 

zwężeniu jezdni przy drodze powiatowej w Henrykowo-Mingajny, działka 323 obręb Henrykowo, gdzie 

zamontowane są barierki. Obecny brak oznaczeń na tym odcinku drogi stwarza realne zagrożenie dla 

uczestników ruchu drogowego, szczególnie w kontekście ograniczonej widoczności oraz rosnącego 

natężenia ruchu. Wprowadzenie znaków informujących o zwężeniu drogi znacząco poprawiłoby 

bezpieczeństwo zarówno mieszkańców, jak i kierowców przejeżdżających przez ten rejon. Proszę o 

pozytywne rozpatrzenie tego wniosku, mając na uwadze bezpieczeństwo wszystkich użytkowników tej 

trasy. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Zamykam punkt 23. 

 

24. Pytania i wnioski sołtysów i mieszkańców w sprawach dotyczących gminy. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 24. Pytania i wnioski sołtysów i 

mieszkańców w sprawach dotyczących gminy. Zapraszam bardzo pana sołtysa Wojciechowa. 

Sołtys Wojciechowa Gabriel Zamyślewski: Dobry wieczór państwu. Szanowna pani Przewodnicząca, 

Wysoka Rado, pani Burmistrz, drodzy mieszkańcy. Ja tu się pojawiłem w sierpniu. Minęło 2 miesiące. 

Tak jak pani Burmistrz zaznaczyła, mieliśmy spotkanie, więc dzisiaj jestem ponownie po 2 miesiącach 

w imieniu mieszkańców wsi Wojciechowo, aby na ręce pani Przewodniczącej i pani Burmistrz złożyć 

petycję. Ja to nazywam protest, ale w formie prawnej musimy zrobić to jako petycję na państwa ręce. 

I pozwólcie państwo, że ja odczytam, dosłownie zajmę 3 minuty, tą petycję kierowaną do pani 

Burmistrz, Rady Miejskiej w Ornecie, Starostwa Powiatowego, Regionalnej Dyrekcji Ochrony 

Środowiska w Olsztynie, jak również Ministerstwa Klimatu i Środowiska. Petycja w sprawie budowy 

ogromnej farmy fotowoltaicznej przez Ravicon PV26 Sp. z o.o. z siedzibą w Łabiszynie, Jagro plus Piotr 

L. z siedzibą w Olsztynie na działkach 2 przez 12, 4, 23, 10 na 13, 23 na 1, 22 na 14 i 10 na 12 we wsi 

Wojciechowo, obręb Wojciechowo, gmina Orneta. Na podstawie artykułu 63 Konstytucji 

Rzeczypospolitej Polskiej oraz artykułu 2 i 4 ustawy z dnia 11 lipca 2014 roku o petycjach Dziennik 

Ustaw 2018 roku, pozycja 870 Działań, działając w interesie publicznym, wnosimy petycję, w której 

wyrażamy zdecydowany sprzeciw dotyczącej inwestycji polegającej na budowie ogromnej farmy 

fotowoltaicznej o łącznej mocy 65 megawatów na powierzchni zabudowy około 86 hektarów. Na 

działkach wyżej wymienionych, nie będę odczytywał ponownie, wsi Wojciechowo, obręb 

Wojciechowo, gmina Orneta. Wybudowanie farmy o mocy 65 megawatów składającej się z około 200 

tysięcy paneli wraz z urządzeniami towarzyszącymi zajmie około 86 hektarów i jest przewidziane do 

realizacji etapami, co ma na celu oszukanie społeczności lokalnej ogromem tego przedsięwzięcia. Ta 

inwestycja nie będzie niewielkim działaniem w kierunku tak ważnej dla środowiska i klimatu OZE, ale 

przedsięwzięciem, które zdominuje w swojej formie przemysłowej środowisko wiejskie, skupione na 

powierzchni około 6 hektarów, zajmowane przez mieszkańców Wojciechowa. Planowana inwestycja 

ma swoje położenie w bezpośrednim otoczeniu zabudowań mieszkalnych, gdzie na co dzień żyją i 

mieszkają ludzie. Planowana odległość farmy od zabudowań wynosi od 70 do 100 metrów, licząc działki 

ogrodowe wspólnot mieszkaniowych. Dlatego realizacja planowanej inwestycji bardzo blisko 

budynków mieszkalnych i gospodarczych koliduje z realizacją potrzeb życiowych społeczności lokalnej 
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i narusza ład przestrzenny. W obecnym stanie prawnym farmy fotowoltaiczne o tak dużej powierzchni 

mocy zaliczane są do zabudowy przemysłowej i podlegają zasadzie dobrego sąsiedztwa. Nasze 

argumenty przeciwko tej inwestycji są następujące. Punkt 1. Planowane przedsięwzięcie będzie 

generować uciążliwe dla lokalnej społeczności, to jest planowana inwestycja, wygeneruje poważny 

problem dla lokalnego gospodarstwa i walorów turystyczno-krajoznawczych terenu wiejskiego. Pomysł 

na farmę jest absurdalny i nie współgra z charakterem wsi. Inwestycja planowana jest w pobliżu 

obszarów leśnych na granicy obszaru Natura 2000 na ziemiach klasy 3 i 4. Punkt 2. Obiekty na farmie 

będą miały wysokość około 4 metrów wysokości nad poziomem gruntu. Dodatkowo będą usytuowane 

na wzgórzu, co powoduje, że elementy instalacji będą dominować na tle pobliskich łąk i lasów, co 

wywrze istotny negatywny wpływ na lokalny krajobraz. Punkt 3. Mieszkańcy wsi i właściciele 

nieruchomości obawiają się negatywnych skutków oddziaływania farmy na ich zdrowie, między innymi 

poprzez promieniowanie elektromagnetyczne i wytwarzane ciepło w ich bezpośrednim sąsiedztwie w 

odległości mniej niż 100 metrów. W przypadku pożaru farmy fotowoltaicznej w bezpośrednim 

sąsiedztwie naszych domów dorobek całego życia czeka zagłada. Wydzielający się kadm i brak 

możliwości gaszenia paneli pod napięciem spowoduje katastrofalne skutki ekologiczne na tym terenie. 

Mieszkańców niepokoi również obawa o zdrowie psychicznie poprzez depresyjny wpływ otoczenia, 

jakie może stanowić szpecący krajobraz wysoka i ogromna konstrukcja na dużym obszarze zamiast 

naturalnej przyrody. Wytwarzanie dużej ilości ciepła przez 86 hektarową farmę fotowoltaiczną w 

bezpośrednim sąsiedztwie domostw spowoduje wysuszanie wokół jej obszaru i obniżenie poziomu 

wód gruntowych, a od kilku lat obserwujemy ich niski poziom, a nawet ich brak. Punkt 4. Wszystkie 

podane elementy składowe całej budowy zaburzą na zawsze nasze środowisko, teren oraz naturalny 

krajobraz wsi. Stalowa konstrukcja, panele w ilości około 200 tysięcy sztuk i inne. Mamy już wiele 

przykładów podobnej inwestycji o mniejszej zajętej powierzchni, która zaburzyła lokalny ład i sielskość 

naszej, naszych okolic. Punkt 5. Ogrodzenie całej farmy i zabudowanie jej około 200 tysiącami paneli 

uniemożliwi naturalną migrację zwierząt. Planowanie przedsięwzięcia znajduje się na terenie o 

charakterze ekologicznym i oczywiste jest zakłócenie jego funkcji Natura 2000. Punkt 6. Zaburzona 

zostanie powierzchnia biologicznie czynna. Punkt 7. Farma fotowoltaiczna będzie źródłem hałasu 

pochodzącego z transformatorów oraz inwerterów. I jak wynika z raportu na etapie późniejszych prac 

projektowych, elementy mogą ulec zmianie. To znaczy hałas może być bardziej intensywny, przez co 

wpływ na zdrowie okolicznych mieszkańców będzie jeszcze większy. Punkt 8. Podczas prac oraz 

działalności i eksploatacji farmy pojawią się odpady budowlane oraz przemysłowe, które będą 

dodatkowym obciążeniem dla naszej wsi i gminy. Przykładem niech będzie obecny użytkownik terenów 

rolnych zarośniętych drzewem szybkorosnącym typu topola i wierzba, o który nikt już nie dba. Cel 

gospodarczy przez użytkownika jest zaniedbany, czyli możemy się domyśleć, że za kilka lat będzie 

podobnie z farmą, która zostanie zaniedbana i pozostawiona, co będzie obciążeniem dla naszej 

wspólnoty. Punkt 9. Pojawi się dodatkowy problem jakim jest zjawisko olśnienia, które może być 

uciążliwe dla ludzi, ale także dla zwierząt. Punkt 10. Powstanie zjawisko imitacji lustra tafli wody, co 

jest zagrożeniem dla przelatującego ptactwa. Obszar leśny Natura 2000 to przystań dla żyjących tu, dla 

żyjącego tu ptactwa, jak i przelatujących i migrujących gatunków ptaków. Punkt 11. Pojawi się 

wystąpienie poważnych awarii lub katastrof naturalnych i budowlanych przy uwzględnieniu używanych 

substancji, stosowanych technologii, jak na przykład przepalanie się kabli elektroenergetycznych, 

uszkodzenie mechaniczne i elektryczne paneli, uszkodzenie elektrycznych inwerterów, transformatora 

i innych urządzeń, uszkodzenie urządzeń konserwujących wsparcia paneli, wycieki z transformatorów, 

pożary transformatorów i tym podobne. Punkt 12. Poprzez farmę różnorodność biologiczna zostanie 

utracona, czyli utrata naturalnych siedlisk, wycinka drzew, likwidacja naturalnych łąk, także niszczenie 
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nor dzikich zwierząt, legowisk oraz innych schronień i miejsc rozrodu. Punkt 13. Płoszenie zwierząt 

podczas prac budowlanych oraz podczas działania farmy przez na przykład systemy odstraszające 

nieprzyjemnym dźwiękiem, słychać będzie w promieniu kilometra. To jest w odległości sąsiadującej z 

farmą naszej wsi. Inwestorzy celowo zaniżają wartość środowiskową naszego terenu oraz jej 

bioróżnorodność. W celu osiągnięcia własnej korzyści. Mieszkańcy wsi Wojciechowo, to byli 

pracownicy państwowych gospodarstw rolnych, znają wartość otaczającej ziemi klasy 3 i 4, na której 

zasiewano pszenicę, żyto, rzepak i ziemia rodziła. Zaniżanie wartości ziemi przez inwestora jest celowe. 

Niezrozumiałe jest dla mieszkańców Wojciechowa wyrażenie zgody na sadzenie drzew 

szybkorosnących typu topola, wierzba, co miało miejsce kilkanaście lat wstecz, doprowadzenie celowe 

do jej degradacji i teraz dodatkowa zgoda na daleko idącą degradację wartościowych terenów poprzez 

przeznaczenie na instalację farmy fotowoltaicznej. Punkt 15. Nawet rząd zauważył, że są luki w 

przepisach i taka samowolka co do wyboru lokalizacji farm fotowoltaicznych trwale zaburza ład 

przestrzenny oraz krajobraz. Aktualnie trwają prace nad uregulowaniem tych przepisów, według 

których duże instalacje OZE będą mogły być budowane wyłącznie na podstawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego, czyli w miejscach, które zostaną wyznaczone przez każdą gminę. 

Mieszkańcy wsi Wojciechowo zwracają się z prośbą o wsparcie w uzyskaniu odmownej decyzji w 

sprawie planowanej budowy farmy fotowoltaicznej w bliskim sąsiedztwie naszej miejscowości. Prośbę 

swą motywujemy naturalną potrzebą życia i sprzyjającym zdrowiu i estetycznym otoczeniu. Nasza 

prośba jest w pełni uzasadniona, gdyż nadal odczuwamy negatywne skutki podjętej bez konsultacji 

społecznych decyzji o powstaniu w okolicy Wojciechowa plantacji topoli i wierzby przemysłowej. 

Obecny stan uprawy jest szkodliwy dla zdrowia, nasila objawy chorób o podłożu alergicznym oraz 

zaburza naturalne walory krajobrazu. Nasze argumenty kierowane do obecnego właściciela, 

użytkownika są bez odzewu, są wręcz ignorowane. Niezrozumiała jest jego postawa wobec kultur i 

tradycji dobrosąsiedzkich relacji. Ta postawa to brak szacunku do nas, do naszej otwartości i empatii. 

Próbujemy zrozumieć czym jest prywatna własność i niezależność gospodarcza. Jednak to widać 

obecnie bez wzajemności. Jesteśmy związani od kilku pokoleń z naszą miejscowością. Wkładamy wiele 

wysiłków w poprawę jej estetyki. Chcemy, aby kolejne pokolenia mogły żyć w sprzyjającym środowisku 

w zachowanym, w zachowanych walorach krajobrazowych. W związku z powyższym prosimy o 

pozytywne ustosunkowanie się do naszej prośby z wyrazami szacunku. Niżej podpisani mieszkańcy wsi 

Wojciechowo. Dla wyobraźni państwa przedstawię może taki fakt, już kończę, który powinien na was 

podziałać. Orneta w powierzchni kilometrów kwadratowych i hektarach to jest 963 hektary. Gdyby 

proporcjonalnie do powierzchni Ornety przyłożyć planowaną inwestycję, to instalacja jaką mogliby 

założyć dookoła Ornety wynosiłaby w przestrzeni około 138 kilometrów kwadratowych, czyli niecałych 

14 hektarów. W tym wszystkim byłoby też Wojciechowo. Ale na pocieszenie bylibyśmy razem. A tak 

jesteśmy sami. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. 

Sołtys Wojciechowa Gabriel Zamyślewski: Dziękuję bardzo. Złożę teraz petycję na pani 

Przewodniczącej ręce, pani Burmistrz, tak? 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Tak, dobrze. Dziękuję. Czy są jeszcze pytania i wnioski? 

Zapraszam mieszkańca Ornety. 

Mieszkaniec Gminy Orneta …..: Dzień dobry. Witam panią Przewodniczącą, panią Burmistrz, pana 

Burmistrza, panią Skarbnik i wszystkich tutaj zebranych radnych. Szanowni państwo, przyszedłem 

dzisiaj z taką sprawą. Otóż wiosną tego roku byłem inicjatorem zbiórki podpisów pod petycją, która 

została wysłana do Zarządu Dróg Wojewódzkich. Mam wrażenie, że część z państwa kojarzy tę sprawę. 

Chodzi o dziurawą jak ser szwajcarski drogę 507. I bardzo się cieszę, że tutaj padają cały czas słowa, 
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które mówią o remontach dróg, o ścieżkach rowerowych. I tutaj też będzie jedno pytanie a propos tej 

sytuacji. Natomiast postanowiłem wtedy zająć się tą sprawą. I dzisiaj, że tak powiem, chciałbym ją 

kontynuować. Wtedy nie trafiłem z czasem. Niestety mieliśmy zaraz kampanię wyborczą, jedną, drugą, 

trzecią. I doskonale wiem jak to bywa w kampaniach wyborczych i lepiej było to zaprzestać, lepiej było 

się wstrzymać, lepiej było po prostu poczekać. Natomiast dzisiaj odgrzewam tę sprawę i chciałbym, 

żeby znów nadała, żeby znów nadać jej tempo. I teraz tak, napisałem pismo dzisiaj do, znaczy no nie 

dzisiaj, ale dzisiaj chciałbym uzyskać u państwa poparcie w stosunku do tej petycji, raczej nie petycji, a 

po prostu pisma kierowanego do Marszałka Województwa. Ostatnio, kiedy złożyliśmy pismo do 

Zarządu Dróg Wojewódzkich, niestety odpowiedź nie była zbyt satysfakcjonująca. Nie wiem, czy 

pamiętacie, ale późną wiosną droga została poprawiona na zasadzie zalania tych dziur po prostu tym 

tworzywem sztucznym, nie wiem jak to nazwać dokładnie, nie jestem fachowcem, natomiast na pewno 

nie spełnia to oczekiwań mieszkańców, którzy w liczbie 730 osób złożyli takie podpisy pod tą petycją. 

Natomiast dzisiaj chciałbym prosić państwa o złożenie podpisów pod kolejnym pismem. Tym razem 

kierowane do Marszałka Województwa, który bardzo często w mediach społecznościowych chwali się 

tym, że otwiera nową drogę, otwiera nowy przystanek, czy różne inne miejsca, przy tym bardzo szeroko 

się uśmiecha. Także dostarczmy mu jeszcze więcej radości i do dzieła, że tak powiem. Tę samą prośbę 

będę kierował do radnych i do władz Pieniężna, dlatego że ich również dotyczy ta droga. Jako 

mieszkańcy korzystamy z tego, z tej infrastruktury i po prostu chciałbym też uzyskać państwa poparcie 

i ruszyć tę sprawę dalej, jako inicjator tej akcji. Myślę, że tutaj nie będzie z tym większego problemu. 

Myślę, że po zakończeniu sesji zaczekam tutaj gdzieś z boku i poproszę o podpisy. Super, dziękuję. 

Może być tutaj. Także to jest krótka sprawa z mojej strony. Jeżeli mam możliwość, to odczytałbym to 

pismo, żebyście państwo przypadkiem nie wzięli kredytu. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Bardzo proszę. 

Mieszkaniec Gminy Orneta ………: Albo czegoś gorszego. Szanowny panie Marszałku, zwracam się do 

pana jako inicjator zbiórki podpisów pod petycją dotyczącą przyśpieszenia remontu drogi 

wojewódzkiej numer 507. Petycja została przesłana do Zarządu Dróg Wojewódzkich 

Warmińsko...Województwa Warmińsko- Mazurskiego wiosną 2024 roku i poparło ją aż 730 osób, które 

w ciągu zaledwie tygodnia podpisały się pod naszym apelem. Stan techniczny drogi wojewódzkiej 

numer 507 od dłuższego czasu budzi poważne zastrzeżenia mieszkańców regionu. Każdej wiosny po 

zimowych warunkach atmosferycznych, nawierzchnia drogi ulega dalszej degradacji, co sprawia, że 

poruszanie się stanowi realne zagrożenie zarówno dla kierowców, jak i pieszych. Powtarzające się 

uszkodzenia, liczne wyboje i nierówności wpływają na bezpieczeństwo, zmuszające użytkowników 

drogi do nadmiernej ostrożności, manewrowania, co dodatkowo zwiększa ryzyko wypadków. W trosce 

o bezpieczeństwo oraz komfort życia mieszkańców naszej gminy, a także użytkowników drogi z innych 

miejscowości zwracam się do pana Marszałka z uprzejmą prośbą o rozpatrzenie tej sprawy z najwyższą 

uwagą. Dołączam również prośbę o interwencję, która uzyskała poparcie lokalnych radnych oraz władz 

gminy Orneta i gminy Pieniężno, które także podkreślają konieczność pilnej poprawy stanu 

nawierzchni. Jako inicjator zbiórki apelujemy o rozważne, rozważenie możliwości przyśpieszenia 

planowanego remontu tej trasy. Poprawa stanu drogi wojewódzkiej numer 507 jest nie tylko 

potrzebna, ale również niezbędna dla zapewnienia bezpieczeństwa wszystkim użytkownikom. 

Szanowni państwo, także tak jak mówię, bardzo byłoby miło chyba dla tych 730 osób, gdybyście 

również państwo podpisali tę petycję. Jest to sprawa, mam nadzieję, bezapelacyjna, bez, nie wymaga 

dodatkowego komentarza. Także, także tyle, jeżeli chodzi o tę sprawę. Natomiast mam jeszcze taką 

sprawę bieżącą. Otóż na trasie właśnie tej, tej drogi pojawiły się tajemnicze słupki, tajemnicze jakieś 

geodezyjne oznaczenia i może być, być może państwo wiecie, z czym to się wiąże? Nie wiem, do kogo 
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kierować to pytanie w tym momencie, natomiast być może jest to związane właśnie z drogą, a być 

może z jakimiś innymi inwestycjami. Może wyznaczanie granic, wznawianie granic, nie wiem, ale tutaj 

to pytanie właśnie kieruję do państwa. Dziękuję bardzo za uwagę i czekam oczywiście na tłum przy 

podpisywaniu. Długopis mam. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Pan Burmistrz chce zabrać głos, tak? Jeszcze 

nie... Proszę. Proszę bardzo. 

Zastępca Burmistrza Ornety Daniel Piotrkowski: Szanowni Państwo, te tajemnicze słupki, o których 

tutaj pan wspomniał, wygląda mi to na przebieg geodezyjny i nowe wytyczenie drogi. To jest drogi, 

która jest projektowana, droga projektowana od 2018 roku. W naszych realiach prawnych nie da się 

tego szybciej zrobić i teraz już jesteśmy na ukończeniu. Z informacji uzyskanych od Dyrektora Zarządu 

Dróg Wojewódzkich mamy zapewnienie, że jeżeli wszystko administracyjnie przejdzie, będą chcieli w 

tym roku jeszcze wystartować z przetargiem, który będzie obejmował remont całej, całego odcinka 

między Pieniężnem a Ornetą, wraz z wykonaniem nowego przebiegu drogi oraz wzdłuż tej drogi będzie 

wykonywana ścieżka rowerowa. Także kwestia rozstrzygnięcia tego przetargu, kwestia, czy wyłonienia 

później wykonawcy, to na pewno nie będzie kwestia miesiąca, tylko to będzie dłuższy okres, ale mamy 

tutaj zapewnienie pana Dyrektora, że nawet i pana Marszałka, że wszystko idzie w dobrym kierunku. 

Starają się wszystko przyspieszyć administracyjnie, żeby jak najszybciej to wszystko zrobić, więc tak w 

ramach wyjaśnień. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję. Proszę, żeby pan został, a radni, którzy mają wolę 

podpisania tego, to na koniec, po zakończonej sesji, żeby teraz nie robić zamieszania. Chcę tylko 

zapytać, bo kolejność obowiązuje, czy pan radny Marijko, Kaczmarek i Rońda w tej sprawie, czy? Nie. 

A więc zapraszam. Pan radny Emil Rońda w tej sprawie. A więc proszę bardzo. 

Radny Emil Rońda: Chciałbym serdecznie w ramach wyjaśnień, więcej szczegółów o drodze 

wojewódzkiej. Chciałbym zaprosić 28 listopada o godzinie 12:00 do naszej świetlicy wiejskiej w 

Henrykowie. Tam pracownicy przyjadą do nas i wyjaśnią. Zapraszam. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Zapraszam mieszkankę Ornety. 

Mieszkanka Ornety …..: Dzień dobry państwu. Witam panią Burmistrz. Witam wszystkich państwa. 

Nazywam się ……...  Jestem mieszkanką Ornety i właścicielką działki tutaj na ulicy Żelaznej. A znalazłam 

się tutaj dlatego, że od 27 laty, jestem tą właścicielką. Gmina próbuje zrzucić na mnie koszta swoich, 

że tak powiem, nieprawidłowości, bo zajmuję. Na mojej działce są gminne znaki drogowe. Na mojej 

działce jest słup. Na mojej działce był hydrant. Na mojej działce jest chodnik, który zajmuje 11 metrów. 

I to wszystko jest na mojej działce, za którą ja płacę podatki. A gmina o tych nieprawidłowościach wie 

już od dawna. I cały czas utrzymuje w tym, że ja mam ponosić koszta podziału tej działki. To nie ja, moi 

państwo, weszłam na gminę z szopkami, za które gmina pobierała pieniądze. Bo na mojej działce są 

szopki, za które gmina pobierała pieniądze do 2015 roku, a jestem właścicielką działki od 1997 roku. 

To gminie płacę podatki za chodniki, które jeszcze w 2013, po ukończeniu modernizacji drogi weszły 

dalej w moją działkę i te chodniki zajmują jedenaście metrów, a ja cały czas płacę podatki. Na mojej 

działce jest pas drogowy, na którym jest 7 znaków, słup i to jest gminne. I proszę mi wytłumaczyć, może 

państwo radni mi wytłumaczą, jak to jest możliwe, że przez tyle lat nieprawidłowości są po stronie 

gminy, bo to ja płacę podatki, ja przestrzegam prawa, bo gdybym ja postawiła na gminnym terenie 

szopkę, za którą pobierała, pobierałaby gmina pieniądze, a ja bym postawiła, to zaraz dostałabym 

wezwanie za podatki, za wszystkie nieprawidłowości. A ja dzisiaj, bo od 3 lat próbuję tą sprawę 

wyjaśnić, uporządkować, bo mój mąż jest po udarze, zajmował się tym, może nie do końca dobrze. I 

cały czas spotykam się ze ścianą, że według prawa to ja muszę. Przepraszam, ja nie przestrzegam tego 

prawa? Ja weszłam na gminę z chodnikami? Ja weszłam na gminny teren ze znakami drogowymi, ze 



Strona 31 z 41 

BRM.0002.11.2024 Protokół nr 11/2024 VI sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 30 października 2024 r. 

 
słupami, z hydrantem? Ja nie pobierałam pieniędzy, bo tak jakby ktoś, powiedzmy, przyszedł do 

mojego mieszkania i wszedł, bo, bo, bo, wszedł, bo jest jego lodówka. No chwila. I chciał wziąć rzeczy. 

To jest to samo w odniesieniu do mojej działki. I ja chciałam państwu radnym przedstawić ten problem. 

Jak to jest możliwe? Przez 27 lat zmieniały się władze, zmieniały się władze. O tych 

nieprawidłowościach wiemy i cały czas to są nieprawidłowości, to jest nieprzestrzeganie prawa przez 

gminę. Nie przeze mnie, tylko przez gminę. Nie przez to, że ja jestem właścicielką, tylko przez gminę. 

Czy to nie gmina powinna wyprostować te rzeczy, bo zajmuje chodniki 11 metrów, bo brała pieniądze 

za szopki, które są na mojej działce, do 2015 roku, dostaje w piśmie, że w przeświadczeniu, że byliśmy, 

że byliśmy przeświadczeni, że jesteśmy właścicielami tych szopek. I pobieraliśmy pieniądze przez tyle 

lat do 2015 roku, a zaprzestaliśmy jak się dowiedzieliśmy, że to nie są nasze, że to nie jest nasz teren, 

że to nie są nasze szopki. No może państwo radni spróbujecie mi to wyjaśnić, bo przestrzeganie prawa 

to obowiązuje obie strony. Ja je przestrzegam. A czy gmina przestrzega? To daję takie pytanie i proszę 

o odpowiedź. To tyle z mojej strony. A ta moja działka to jest tutaj na ulicy Żelaznej, bo nie wiem czy 

powiedziałam na początku, bo trochę mnie emocje ponoszą. Jest tu na ulicy Żelaznej jak wyjeżdża się 

od przystanku autobusowego i sąsiaduje z kamienicą na ulicy Żelaznej numer 11. To wszystko. Proszę, 

niech państwo radni, niech państwo decydują, czy ja nie przestrzegam prawa, czy ja, to gmina powinna 

mi zaproponować. Proszę panią, musimy to jakoś wyprostować, bo to my jesteśmy na pani działce, to 

my jesteśmy na pani własności. Ja płacę przez tyle lat podatki za całą działkę, która wynosi 353 metry. 

Chodniki zajmują 11. Braliście pieniądze. Są znaki drogowe, 7 znaków drogowych. Hydrant, który 

niedawno został, że tak powiem, schowany, bo ja musiałam dreptać i chodzić i choć zgłosiłam się do 

włodarza, no ale to chyba raczej PWiK podlega pod panią, pana Burmistrza, panią Burmistrz, nie wiem, 

no ale. I tak po nitce do kłębka idę i próbuję sobie znaleźć odpowiedź, co się dzieje w tej naszej Polsce, 

no gdzie tu jest prawo? No czy ja, taki normalny, przeciętny Polak, zgłaszając nieprawidłowości, które 

są po stronie gminy, ja muszę ponosić koszta podziału tej działki? A koszta nie są małe, bo działka składa 

się z 3 działek. Jak pytałam geodety, no to trzeba te koszta podzielić, pomnożyć przez 3 działki, bo 

gdyby to była jedna, to byłoby mniej. No chwila. Czy urząd, czy gmina, może tak, czy gmina nie powinna 

wziąć na siebie za te nieprawidłowości ciągnące się przez tyle lat jakiejś odpowiedzialności za 

nieprzestrzeganie prawa i wyprostowanie tego jak najszybciej? Tego daję państwu do pomyślenia i do 

odpowiedzi. To tyle. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Tu widzę, że pan radny Piotr Junko chce 

zabrać głos, tak, w tej sprawie? Tak, proszę. 

Radny Piotr Junko: Dziękuję. Ja chciałem tylko poinformować, że pani zgłosiła się do mnie w tej 

sprawie. Ja się z tą sprawą zapoznałem i tak jak tutaj pani przedstawiła, te nieprawidłowości trwają już 

od kilkudziesięciu lat. I to są zaniedbania, w mojej ocenie, najpierw powiatu, bo pierwotnym 

właścicielem tego gruntu był powiat. Dopiero, tak jak pani tu wspomniała, w 2013 roku nastąpił remont 

ulicy i w związku z tym również przekazanie drogi gminie, a więc później to dotyczy też i gminy w 

związku z tym. No w mojej ocenie również tam niedopatrzenia są po stronie właścicieli ówczesnych 

działek zakupujących, bo właściciel się zmienił w międzyczasie tej działki, bo nikt się nie dopatrzył tych 

nieprawidłowości, tego, że 11 metrów jest, na 11 metrach w ramach tych działek są chodniki oraz 

wspomniane przez panią znaki. W ostatnim czasie pani podjęła szereg działań w celu wyjaśnienia tej 

sprawy, między innymi związanych z dzikimi lokatorami, no ale również chęcią wydzielenia tych 11 

metrów chodnika, no i celem przekazania, sprzedaży tego terenu gminie, bo tak to powinno wyglądać. 

Mam też świadomość, że problemem w przejęciu obowiązku całego, całych opłat za te działania przez 

gminę jest własność do tytułu tej działki, która jest w tej chwili leży po stronie właściciela. I my wszyscy 

tu radni pewnie zgromadzeni znamy ustawę o finansowaniu i ustawę o samorządzie, która komplikuje 
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taką sytuację. Ale w związku z tym, że te zaniedbania są już od wielu, wielu lat, zwróciłem się do pani 

Burmistrz w sprawie rozwiązania polubownego tej sprawy. No i ponawiam tą prośbę, aby rozpatrzyć 

to dla dwóch stron pozytywnie. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Pani Burmistrz prosi o głos, tak? Proszę 

bardzo. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Szanowni Państwo, Szanowna Pani, no sprawa jest tak jak tutaj 

kolega powiedział bardzo skomplikowana i związane mamy poniekąd ręce. Zaproponowaliśmy 

rozwiązanie, ale niestety rozwiązanie jest dosyć kosztowne dla właściciela, bo podział działki 

właścicielskiej niestety leży po stronie, koszt podziału leży po stronie właściciela. My jesteśmy otwarci 

do przejęcia i do wyceny tej nieruchomości za odszkodowaniem, ale też wiemy i zdajemy sobie sprawę, 

że to nie zrekompensuje to odszkodowanie, bo to jest tak mała nieruchomość, że nie będzie pani 

usatysfakcjonowana z tej wartości. Ale z drugiej strony, no my musimy też stać na, na straży prawa, no 

bo nie możemy sobie tak dowolnie tutaj, pomimo że są, tak jak tu pan, państwo podkreśliliście, 

wieloletnie zaniedbania gminy, tak. No z jakiego to, z jakiego powodu, z jakiej przyczyny? Trudno 

powiedzieć, trudno ocenić. Na pewno wina gdzieś leży pośrodku. Jak to zazwyczaj bywa, że dopóki nie 

ma ruchu w nieruchomościach, no to jest jak jest. I każdy przyjmuje stan faktyczny, jaki po prostu zastał 

i tak dalej. Więc tu my jesteśmy otwarci do rozwiązania tego problemu. Jak najbardziej możemy przejąć 

od pani te nieruchomości. Tyle, że kością takiej, mówię, niezgody jest ten nieszczęsny koszt podziału, 

który jest bardzo drogi. I jeżeli rozwiązanie jakieś inne znajdziemy, może pan mecenas tutaj nam 

pomoże, chociaż szukaliśmy różnych rozwiązań naprawdę, no trudno tutaj, może do sądu, nie wiem, 

może sąd rozstrzygnie sprawę, spór. Znaczy nie ma sporu, bo my chcemy to przejąć, tylko, że pani nie 

zgadza się na poniesienie kosztów podziału. Także to jest ta sytuacja taka, że my możemy przejąć 

decyzję podziałową w bardzo prosty sposób z ustawy o gospodarce nieruchomościami. Jeżeli 

wnioskodawca złoży wniosek o podział i, że na poszerzenie drogi my przejmujemy, my przejmiemy za 

odszkodowaniem i nie ma z tym problemu. Także my jesteśmy otwarci. Tylko tu kwestia kluczowa to 

jest koszt podziału, który no jest dosyć wysoki. Ja już sama osobiście poruszyłam nawet temat u 

geodetów, negocjować zaczęłam. Nie wiem, no może trzeba znaleźć jakiegoś geodetę, który zrobi to 

po kosztach po prostu takich administracyjnych, ale no nie wiem, no ja nie, nie mam takiego, nie, nie 

znam, żeby tak za darmo. No mogę jeszcze poszukać, ale …Proszę. 

Mieszkanka Ornety …….: Czy mogę coś dodać?  

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Tak. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Tak. Proszę bardzo, tylko proszę do mikrofonu, dobrze?  

Mieszkanka Ornety …….: Mówimy o stosowaniu prawa. To ja zapytam wszystkich, to kto tego prawa 

nie stosuje? Ja? Kto się nie stosuje do prawa? Kto nie przestrzega tego prawa? Ja? Mając działkę, na 

którą weszła mi gmina chodnikami, za które płacę pieniądze. Na której działce są szopki, pomieszczenia 

gospodarcze, za które gmina pobierała pieniądze? Przepraszam, ja? Ja nie przestrzegam prawa? 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Ale my nie mówimy o tym, że pani nie przestrzega prawa. Po 

prostu taki stan zastaliśmy i teraz, żeby rozwiązać tą sytuację szukamy rozwiązań jak najlepszych, no 

ale... 

Mieszkanka Ornety ………: No tak, ale ja prawo przestrzegam, urząd go nie przestrzega, gmina go nie 

przestrzega, więc gmina powinna zaprosić mnie i powiedzieć, proszę panią, zabieramy te chodniki, 

przejmujemy te chodniki, zapłacimy tyle, ile tam trzeba, zabieramy znaki. No zabierajcie te znaki z 

mojej działki, po co mi te znaki, po co mi te słupy, hydrant już został zabrany, za szopki pobieraliście 

pieniądze, to proszę zabierać i tylko proszę przyjść wtedy i wtedy, ja pani podpiszę akt notarialny, a my 

zabieramy to, co jest nasze. Ja tego żądam, ja o to proszę. Ja proszę o przestrzeganie prawa gminę. Ja 
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go przestrzegam, no na miłość boską. Kto tego prawa nie przestrzega? Na wniosek czyj? To gmina 

weszła na moją posiadłość, na moją własność. To gmina weszła. Więc kto powinien prostować? Ja czy 

gmina? Na mój wniosek czy gminy? No proszę, rozstrzygnijcie to. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Zapraszam kolejnego mieszkańca. Tu pani była pierwsza. 

Mieszkanka Ornety …….: Dzień dobry. Pozwólcie państwo, że będę korzystała ze swoich kartek. Na 

samym wstępie pragnę zaznaczyć, żeby nie działać zbyt pochopnie i emocjonalnie, będę się 

wspomagać kartką, na której napisałam wszystkie najważniejsze swoje informacje i pytania ze względu 

na fakt, że jest to sprawa, która od dłuższego czasu nie daje mi spokoju. Drodzy radni, droga pani 

Burmistrz, drodzy pracownicy i mieszkańcy. Pragnę na tej sesji wyjaśnić sprawę ciągłej odmowy 

zamiany mieszkania o podobnych warunkach mieszkalnych. Jednak różnica polega na tym, że jest to o 

kilka metrów większe od mojego obecnego mieszkania. Pragnę zaznaczyć, że nie chodzi tu o wiele, 

tylko o różnicę 8 metrów kwadratowych. Od dłuższego czasu spotykam się z ciągłym brakiem 

profesjonalizmu ze strony pani Burmistrz jak i pani Natalii Kogut. Dlaczego takie słowa padają? Dlatego, 

że podczas kampanii wyborczej pani Burmistrz zapewniała, że pracownicy urzędu będą dla ludzi, a nie 

ludzie dla urzędników. A niestety obcy dla mnie ludzie więcej mi pomagają niż urzędnicy, który tylko i 

wyłącznie potrafi wysyłać odmowne pisma, w których zawarte są takie informacje, które prosty, szary 

człowiek niestety, ale nie potrafi zrozumieć. Dlatego tutaj na sesji pragnę zadać kilka pytań. Może 

znajdzie się ktoś, kto po prostu mi odpowie na moje pytania zadawane wielokrotnie na spotkaniach 

osobistych w urzędzie z panią Burmistrz, jak i z panią Natalią Kogut. Pytanie 1. Dlaczego na umówionych 

spotkaniach w Urzędzie Miasta z panią Natalią Kogut byłam zapewniana, że ze względu na fakt, iż moje 

dziecko leczy się w Poradni specjalistycznej z zaburzeniami, przysługuje mi mieszkanie większe, 

oczywiście, jeżeli je znajdę na własną rękę. Więc znalazłam takie mieszkanie i cały czas spotykam się z 

odmową. Czy jest jakieś wyjście z tej sytuacji? Czy ktoś mi pomoże? Czy mi się należy? Czy mi się należy? 

Bo mi się zdaje, że przyszedł sobie taki szary człowiek i moje nazwisko mówi, a przyszła sobie …………., 

nie, bo mi się nie podoba i nie. Ja odczułam takie stwierdzenie ze strony pani Kogut. Czy ktoś może mi 

odpowiedzieć, czy mi się nie należy mieszkanie i dlaczego? Może ktoś z radnych mi odpowie? 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Ja proponuję, żeby ... Pan, pan radny Kogut chce, tak? Proszę 

bardzo. Proszę bardzo. 

Radny Daniel Kogut: No witam serdecznie. Szanowna pani, z tego co się, coś kojarzę tą sytuację, że 

pani przychodzi, że pani chce trochę większe mieszkanie. Sytuacja jest trochę skomplikowana, bo tak, 

no pani ma mieszkanie socjalne od gminy, które dostała, to jest bardzo fajne mieszkanie, które dostała 

pani w lokalu socjalnym, kiedy były przydzielane. Była lista sporządzona na te mieszkania i tak, ta lista, 

była pani na liście, pani dostała super mieszkanie, tak. Dzisiaj pani chce wymienić mieszkanie na inne 

mieszkanie. Była kolejna lista sporządzona i kolejka jest nieubłagalna, że pani nie wskoczy na tą kolejkę 

nagle z powrotem, że pani dostanie te mieszkanie, tylko zdane zostało jedne z tych mieszkań. Jest 

większe mieszkanie o 8 metrów. No niestety gmina nie może pani przydzielić tego mieszkania, że pani 

się zamieni. No niestety tak to się nie odbywa. Jest nowa kolejka, w której mieszkańcy dostają, też 

czekają inni mieszkańcy na kolejne mieszkanie, tak? I ktoś nie ma w ogóle mieszkania i czeka na 

mieszkanie. Nie, my nie jesteśmy tutaj o tego, żeby rozdawać prezenty i wymieniać po prostu te 

mieszkania. Tak to jest skonstruowane w mieszkaniach socjalnych, że jest kolejka, pani dostała 

mieszkanie, ale tak, tak to jest właśnie, że jak się da palec, to chce się rękę. No i to tak, tak to wygląda 

w tej sytuacji po prostu, tak? Wiadomo, że byśmy chcieli pani zamienić mieszkanie, ale jest prawo takie, 

a nie inne, że jest druga lista i jest kolejka. I teraz ktoś inny w kolejce czeka na te mieszkanie i ktoś inny 

prawdopodobnie dostanie te mieszkanie, nie będzie możliwości zamiany tych mieszkań, tak? Tak to się 

odbywa. No tyle, bo jakby pani chciała jeszcze polemizować. 
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Mieszkanka Ornety ……..: Ja mam pytanie. A powie pan mi, czy wie pan jakie to jest życie z dzieckiem, 

które ma zaburzenia integracji - sensoryczne? 

Radny Daniel Kogut: Zdaję sobie sprawę, że to jest na pewno trudna sytuacja. Nie zazdroszczę pani. 

Na pewno no to jest trudna sytuacja. Także no to, ale to, to nie znaczy, że gmina ma teraz ... 

Mieszkanka Ornety ……….: Dążę do tego, bo moje dzieci są w dwójkę w pokoju, gdzie mieści się jedno 

łóżko, jedna szafa, jedno biurko.  

Radny Daniel Kogut: Wszystko rozumiem, ale to...  

Mieszkanka Ornety ………..: I mój syn zadaje, mamo, pytanie, czy ja mogę mieć większy pokój?  

Radny Daniel Kogut: Tu nie ma problemu, tylko...  

Mieszkanka Ornety …………….: Mamo, czy ja będę miał przestrzeń? Nie, ja się pytam. Łatwo państwu 

mówić, bo państwo macie mieszkania o wiele większe. Ja się cieszę, że mam takie mieszkanie, ale wie 

pan co? Żebym ja 4 lata temu wiedziała, że moje dziecko będzie miało zaburzenia, od razu bym się 

odwoływała. 

Radny Daniel Kogut: My wszystko rozumiemy, tylko po prostu wiadomo każdy ma jakieś życzenia. Ja 

nie zazdroszczę pani sytuacji, że pani ma dziecko z zaburzeniami sensorycznymi, tak, bo to nie, to jest 

trudna sytuacja. Ale tak jak nam nic za darmo nie przyszło, ja też mam kredyt, o którym dzisiaj była 

mowa, że tam nie wykazałem dobrze wartości kredytu. No brałem kredyt. Ma pani do dyspozycji 

mieszkania w gminie. Można kupić mieszkanie w gminie za 5 tysięcy rocznie, w rokowaniach można 

kupić mieszkanie. 50 tysięcy kosztuje, załóżmy mieszkanie w gminie Orneta, które można kupić przez, 

w rokowaniach, czyli przez rok można za 5 tysięcy, płacąc 5 tysięcy rocznie, mieć mieszkanie. 

Wyremontować sobie, zrobić tak jak się chce, ile metrów się chce. My niestety nie rozdajemy 

prezentów. My nie jesteśmy gminą, która nie rozdaje prezentów. Była sytuacja taka, że dawaliśmy 

wtedy mieszkania socjalne, wiadomo, była taka możliwość, że na Braniewskiej powstał nowy lokal. 

Rozdaliśmy te mieszkania, no ale na dzień dzisiejszy jest taka sytuacja, że ludzie czekają na kolejne 

mieszkania, tak. I dzisiaj się zwolniło mieszkanie socjalne, no to niestety, mimo tego, że czy ja panią 

bym uwielbiał, czy coś, no nie mam takiej możliwości prawnej, żebym pani dał te mieszkanie o osiem 

metrów większe, bo ktoś inny w kolejce czeka na te mieszkanie. My byśmy chcieli pani pomóc, jak 

najbardziej, byśmy pani zamienili, ale no nie ma takiej możliwości, bo jest lista i ludzie kolejni czekają i 

jak, jak pani Burmistrz ma rozdać te mieszkanie, dać pani, załóżmy, zamianę tego mieszkania, tak? I 

ktoś inny przyjdzie i powie, kurde, no miałem tam mieszkanie, było takie mieszkanie przydzielone, ja 

byłem pierwszy na liście, czemu ja nie dostałem takiego mieszkania? I kolejna będzie sytuacja, że będzie 

ktoś z roszczeniami przychodził, tak? 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Tu jeszcze pani Burmistrz chce też zabrać głos. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Ja tylko chciałabym dodać i tak podkreślić, na czym polega najem 

socjalny. Przydzielając mieszkania najem socjalny, państwo zdajecie sobie sprawę, że to jest najem na 

rok. Nie bez powodu ustawodawca zapis taki zastosował, że są to mieszkania rotacyjne, przejściowe. 

One nie są na zawsze. I to trzeba sobie bardzo mocno uświadomić. To jest faktycznie lokal, który jest 

na chwilę. A państwo, mam takie wrażenie i przez lata to było tak jakby umacniane, że jak już dostanę 

ten najem socjalny to już on jest na zawsze. Nie proszę państwa. To są mieszkania rotacyjne. One 

faktycznie służą, żeby pomóc w danej sytuacji doraźnej, dlatego są na rok przydzielane. I dlatego 

standard tych mieszkań nie jest bardzo wysoki, bo to są mieszkania rotacyjne. I w momencie, to co pani 

Natalia pani powiedziała, jeżeli pani znajdzie chętnego na zamianę, chętnego, bo tak podkreślała cały 

czas, nie pusty lokal, który można zamienić tylko z inną rodziną, że pani będzie mogła się zamienić, to 

nie ma problemu. Bo pusty lokal, jeżeli zostaje, to mamy listę niezagospodarowanych rodzin, która 

czeka i w tej chwili jest weryfikowana ta rodzina. Jeżeli będzie spełniała warunki do tego lokalu, to 
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zostanie ten lokal przydzielony. Jeżeli nie, jest kolejna rodzina, która będzie, no tak to się odbywa, jak 

pani zresztą miała ten lokal przydzielany. Nikt nie robi tutaj, tak jak pani to podkreśliła, że coś przeciwko 

pani. Absolutnie nie, bo rozmawiałyśmy, mówiłam, wyjaśniałam, jakie są zasady. Też proponowałam, 

bo pani podkreślała, że nie ma takich lokali na terenie Ornety. Gmina nie proponuje, że jest dostęp do 

centralnego ogrzewania. Mieliśmy kilka lokali takich, było na raty właśnie. Nie była pani 

zainteresowana. No niestety, możliwości się kończą i jeżeli nie ma możliwości gmina, żeby zastosować 

inne metody, bo takie są przepisy, no to przepraszam, no ale już my więcej nic nie możemy zrobić i nie 

nie można mieć pretensji do tego, że przepisy prawa są takie, a nie inne. Ustawodawca określił bardzo 

je wyraźnie. Na rok, po roku, jeżeli będziecie państwo spełniać warunki, może być umowa przedłużona. 

Na kolejny rok, a nie na zawsze. Dlatego, żeby właśnie szukać coś własnego, żeby wyjść z tego najmu 

socjalnego i to jest sytuacja przejściowa. Wychodzą osoby z domu dziecka, dla nich powinno być w 

pierwszej kolejności, bo kto ma im pomóc jak nie państwo, tak? Więc to taki jest sens albo właśnie 

państwo jesteście w przejściowo trudnej sytuacji, bo nie ma pracy, nie ma dochodów. Oczywiście to 

jest, ale w momencie kiedy sytuacja się poprawia powinniście opuszczać, iść na swoje. Taki jest zamysł 

tej ustawy. 

Mieszkanka Ornety ……………: Tak jak pani Burmistrz wspomniała, wychodzą dzieci z domu dziecka, są 

listy oczekujących. To dlaczego mieszkania socjalne są przekształcane na komunalne i są sprzedawane? 

Mieszkanie na Krzywej, mieszkanie na Drzymały, mieszkanie na Kościelnej, mieszkanie na Zamkowej, 

mieszkanie na Młynarskiej. Sześć mieszkań socjalnych przekształcone na komunalne. Wszystko idzie 

do sprzedawania. Dlaczego gmina nie da dla ludzi potrzebujących? 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Te lokale są przeznaczane do zbycia dlatego, że stan tych lokali 

jest taki, że nie nadaje się do zamieszkania. Bo niestety trzeba powiedzieć to wprost i tu głośno, że 

niestety najczęściej mieszkania opuszczane, czy które otrzymujemy do zwrotu są w takim stanie 

dewastacji, że, żeby móc i gmina mogła je zagospodarować trzeba włożyć naprawdę bardzo duże 

pieniądze, żeby można było zasiedlić rodzinę. Bo też ustawa o najmie socjalnym bardzo mocno obliguje 

jakie standardy musi spełniać dany lokal, żeby móc rodzinę zasiedlić. Niestety nie możemy zasiedlić do 

lokalu, który nie nadaje się do zamieszkania i nie możemy rodzinie powiedzieć weźcie sobie, 

wyremontujcie, bo nie możemy. Bo najem socjalny rządzi się zupełnie innymi prawami. I dlatego 

między innymi gmina takie lokale przeznacza do sprzedaży po to, żeby uzyskać cenę czy kwotę 

uzyskaną ze sprzedaży, móc przeznaczyć chociażby na cele inwestycyjne. Bo tylko na takie cele możemy 

przeznaczać te lokale. 

Mieszkanka Ornety …………..: Dobrze, to w takim razie pytanie drugie. Dlaczego po odmowach nie 

należy mi się większe mieszkanie o 8 metrów kwadratowych a dostaje propozycję mieszkania prawie 

2 razy większego niż moje obecne? I tu pragnę wyjaśnić, że mieszkanie znajduje się w gminie Orneta, 

jednak oddzielone od Ornety aż o 12 kilometrów. W miejscowości, w której jedynym środkiem 

transportu jest szkolny autobus, który kursuje tylko wyłącznie 3 razy dziennie. A pragnę zaznaczyć, że 

nie stać mnie na wynajmowanie dodatkowego transportu, żeby z moim dzieckiem dostać się do 

różnych specjalistów. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Na to pytanie już pani dostała odpowiedź w piśmie, prawda? Bo 

jeżeli dostała pani propozycję, bo przydział nie mniej niż, większy pani może zawsze dostać, tylko nie 

mniej, bo musi być określona ilość metrów. I jeżeli takie jest do dyspozycji, proponujemy to, co możemy 

zaproponować.  

Mieszkanka Ornety …………: Czyli mieszkanie o 8 metrów mi się nie należy... 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Ale to nie to....  

Mieszkanka Ornety ………….: A mieszkanie 72 metry mi się należy.  
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Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Pani myli pojęcia. 

Mieszkanka Ornety …………: Nie, pani Burmistrz, ja się pytam otwarcie, bo dla mnie to jest taka chora 

sytuacja. Staram się o mieszkanie o 8 metrów. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Ale pani zaproponowano mieszkanie gdzieś tam indziej na 

zamianę, tak? 

Mieszkanka Ornety …………..: Na zamianę, tak. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: A na zamianę, no to mówię. 

Mieszkanka Ornety ………….: Ale tak jak wspomniała pani Kogut, jeżeli pani znajdzie na własną rękę, 

nie ma problemu. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Tak. 

Mieszkanka Ornety ………….: To teraz pytanie. To co ja mam chodzić po mieszkaniach, do każdego się 

pukać? Dzień dobry, może pan albo pani się ze mną zamieni na mieszkania? Czy tak sobie państwo 

wyobrażacie? Bo ja odniosłam takie wrażenie. Jak znajdzie pani na własną rękę? No to czyli mam pukać 

do każdego mieszkania i się pytać, tak? No bo ja nie wiem jak to znaleźć. Gmina co miesiąc, pytam się, 

nie my nie wiemy, TBS nic nie wie. Znajdzie pani na własną rękę. Może ktoś mi odpowie, co to znaczy? 

Jak się mogę do tego odnieść? 

Radny Daniel Kogut: Ja pani odpowiem, że to nie jest koncert życzeń po prostu.  

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Proszę o głos i mikrofon. Proszę bardzo.  

Radny Daniel Kogut: Że po prostu to nie jest koncert życzeń. Dostało się mieszkanie i trochę pokory w 

tym wszystkim, tak? Dostała pani mieszkanie. Nie ma możliwości takiej, że dostanie pani na tą chwilę 

te 8m metrów, co jest więcej. No i to trzeba przyjąć po prostu. Ma pani możliwość zamiany z inną 

rodziną. Jak pani znajdzie taką rodzinę, no to nie ma problemu. Przecież gmina pani nie będzie szukała 

teraz rodziny do zamiany z panią tego mieszkania. Tak jak pani Burmistrz mówi. Pani Burmistrz może 

pani tak na dobrą sprawę co roku nie przedłużyć tej umowy i pani będzie zmuszona do tego, żeby 

szukać sobie lokalu jakiegoś, tak? Ale na tą chwilę nie ma takiego zamiaru, bo wiadomo, że polityka 

była taka, że się przedłużało te umowy, ale tak jak pani mówimy, no nie ma takiej możliwości. No nie 

zazdrościmy pani sytuacji, że, że jest problem tam z dzieciątkiem, ale dawała pani radę do tej chwili 

tam mieszkać i nie było problemu. Teraz pojawiła się sytuacja, że 8 metrów jest obok mieszkanie 

zwolnione, no ale to jest przeznaczone dla kogo innego te mieszkanie, tak? Pani może się zamienić, nie 

wiem, kogoś z rodziny. Może pani, ponoć była taka propozycja, żeby się pani zamieniła z kimś z rodziny. 

No nie ma, nie ma woli tam, żeby, żeby się zamienić. No to, to, to nie jest koncert życzeń. Gmina nie 

jest od tego, żeby tutaj spełniać wszystkie obietnice, zachcianki wszystkich mieszkańców. No niestety, 

no przyzwyczailiśmy do tego, żebyśmy chcieli, no bo chcemy jak najbardziej, ale no nie ma takiej 

możliwości akurat na tą chwilę. No i pani musi to zrozumieć. No, no, no, tak to, tak to jest. To jest 

skonstruowane. 

Mieszkanka Ornety ……………..: Dobrze, to jeszcze jedna… 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję. Wie pani co, bo my, ja zaraz pani pozwolę 

kontynuować, ale no my jako radni nie znamy przepisów wszystkich. Jeżeli pani złoży na piśmie, to my 

jako rada zapoznamy się z tym, czy jest taka możliwość, czy nie, bo każdy z nas nie jest tutaj alfą i 

omegą, żeby wszystko znał. Ja proponuję, żeby pani złożyła to do rady, te zapytania i my na komisjach 

na pewno zajmiemy się tym i sprawdzimy, czy można pani w jakiś sposób pomóc, czy nie. 

Mieszkanka Ornety …………..: Dobrze, a jeszcze pytanie. Co to znaczy Koło Związku Zawodowego? Czy 

ktoś mi wytłumaczy? Koło Związku Zawodowego. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Może pani powtórzyć?  

Mieszkanka Ornety …………..: Koło Związku Zawodowego. Co to znaczy?  
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Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: W jakim kontekście? Powie pani o co chodzi, bo nie wiemy. 

Mieszkanka Ornety ………….: Czytam 4 pytanie i wszystko się wyjaśni. Dlaczego po poinformowaniu 

pani Natalii, że złożę na nią skargę o nieprofesjonalnym traktowaniu interesantów i wprowadzenie ich 

w błąd, poczuła się bezkarnie ze względu na fakt, iż jest w związku koła zawodowego. Czy któryś z 

radnych może mi wyjaśnić, czy osoby należące do takich związków są chronione przed jakimś 

specjalnym prawem i są nietykalne, nawet jeżeli ich zachowanie jest po prostu nieludzkie i nie na 

miejscu? 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Rada nie jest tu w tym momencie, żeby teraz jakieś tutaj 

personalne sprawy rozstrzygać. Jeżeli pani ma jakieś zastrzeżenia do kogokolwiek, no to trzeba zgodnie 

z procedurą złożyć skargę i wtedy... 

Mieszkanka Ornety …………….: Do Rady, tak? 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I wtedy skarga zostanie rozpatrzona. 

Mieszkanka Ornety …………….: No dobrze, do pani Burmistrz, ale tak jak pani mi Natalia powiedziała, 

ja ją poinformowałam, to się uśmiała. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Ale jeszcze raz, pani powtarzam. 

Mieszkanka Ornety …………..: To się uśmiała, ale ja jeszcze nie skończyłam. Powiedziała niestety, 

jestem w kole związku zawodowego i nic mi nie grozi. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Takie rzeczy to my nie jesteśmy tutaj do rozstrzygania. Jeżeli 

pani ma jakieś zastrzeżenia do pracownika, to do pracodawcy trzeba zgłosić to na piśmie. 

Mieszkanka Ornety ………….: Dobrze. I jeszcze ostatnie pytanie i teraz proszę mi powiedzieć, niech 

podnieście rękę ten kogo w tych czasach stać na co miesiąc odłożenia pewnej kwoty, aby zakupić 

mieszkanie? Kogo w tych czasach stać? Kogo w tych czasach stać? 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Dlatego każdy bierze kredyt, proszę panią. 

Mieszkanka Ornety ………….: Ale kto mi udzieli kredytu? 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Proszę panią, w gminie, tak jak panią informowałam, nie trzeba 

mieć zdolności kredytowej, żeby móc wziąć na raty od gminy. I to jest ta różnica, że tu naprawdę, jeżeli 

tylko jest dobra wola, można mieć naprawdę preferencyjne warunki. To jest alternatywa. To nie jest 

mus oczywiście, bo my, każdy sobie zdaje sprawę, że, że są różne sytuacje, ale naprawdę, proszę mi 

uwierzyć, bardzo dużo osób już skorzystało z tych kredytów naszych gminnych preferencyjnych i też 

będących w bardzo trudnej sytuacji podobnej jak pani. I naprawdę, jeżeli tylko by pani miała taką chęć 

i przyjrzenia się jak wyglądają raty, przymierzenia się, po prostu spróbowania. Pani nawet nie chce 

spróbować podejść do tematu. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Proszę o ciszę. 

Mieszkanka Ornety …………….: Pani Burmistrz, bo same słowo wadium w kwocie 5 tysięcy to mnie 

przeraża. 5 tysięcy mnie nie stać na wadium. A co mówmy o zakupie mieszkania, w który też trzeba 

mieć wkład własny. Kto mi udzieli kredytu? W tych czasach może udzielą, pójdę do pracy, udzielą. 

Łatwo wziąć, trudniej spłacać. Jest fajnie powiedzieć komuś, kto ma pewną pracę, bardzo duże zarobki. 

Fajnie powiedzieć dla takiego szaraka, który przyjdzie z ulicy, bo tak jesteśmy traktowani, szaracy. Tak, 

pani Burmistrz. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Nikt, nikt tak nie traktuje mieszkańców. Każdy mieszkaniec 

jest na pewno szanowany i ważny dla nas. I jeszcze raz bardzo panią proszę, jeżeli pani ma te konkretne 

zapytania, żeby skierować to na piśmie i my się do tego odniesiemy. 

Mieszkanka Ornety …………….: Dobrze. W takim razie dziękuję bardzo. 
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Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Zapraszam kolejnego mieszkańca. Proszę 

bardzo. Ale w tej sprawie? To przepraszam bardzo, bo w tej sprawie tutaj koleżanka chce zabrać głos, 

to udzielę tutaj dla pani radnej Danuty Kamińskiej. Jeżeli w tej sprawie. Proszę bardzo. 

Radna Danuta Kamińska: Witam wszystkich serdecznie, pani Przewodnicząca i wszyscy zebrani. Ja też 

znam tą sprawę …………….. …………. ze mną rozmawiała na temat tego lokalu, rozmawiałam też z panią 

Burmistrz na ten temat. Iz tego co wiem to ta kolejka nie jest taka duża oczekujących i pani, pani 

Burmistrz powiedziała mi i przekazała, że jeżeli się okaże, że w tej kolejce nie są, aż tak bardzo 

potrzebujący jak pani osoby, to być może coś w tym z tej, w tej być może… to znaczy nic nie obiecujemy, 

ale to tylko zależy od tego kto czeka w tej kolejce i tylko tak możemy zrobić. I to będzie wtedy wszystko 

w granicach prawa i nikt nie będzie pani dyskryminował. Bo tak naprawdę to jest mieszkanie za 

mieszkanie i myślę, ja jestem niepoprawną optymistką i wierzę, że coś w tym się, w tej kwestii da się 

zrobić. Także dziękuję za głos. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Junko: Dziękuję. Ja sobie pozwolę udzielić sam głosu w zastępstwie 

za panią Przewodniczącą. Proszę pana mieszkańca o zabranie głosu. 

Mieszkaniec Ornety ……………….: Ja postaram się bardzo krótko. Panie Przewodniczący, pani Burmistrz, 

panie, panowie radni, funkcyjni i mieszkańcy Wojciechowa, bo na ten temat chcę mówić. Proszę po 3 

minutach mi zabrać głos. Po pierwsze, w Polsce mamy najdroższy prąd. W ramach Polski, województwo 

warmińsko-mazurskie ma najdroższy prąd. Jeżeli jest inwestor, który chce zainwestować w odnawialne 

źródła energii, najczystszą technologię pozyskiwania energii, jaka jest energia ze słońca, to trzeba 

usiąść do stołu i dogadać się i zrealizować tą inwestycję. Inwestorzy nie stoją w kolejce tutaj do gminy 

Orneta, że chcą to zrobić, chcą tamto zrobić. Może te 100 metrów, czy 70 to za blisko, może oddalić 

powiedzmy sobie do 200, 300 metrów, ale nie zostawmy sprawy nie bo nie. Kilka lat temu była 

propozycja budowy farby wiatrowej za Miłkowem. Nie. Jeden jeszcze przykład na koniec, bo 3 minuty 

się zbliżają. Gmina Kisielice, podobna do naszej. Najbogatsza gmina kilka lat temu w województwie 

warmińsko-mazurskim płaciła jonasikowe. Jak to? Janosikowe. Z jakiego powodu? Postawiła na 

odnawialne źródła energii, mają takie przychody. Farma fotowoltaiczna w naszym województwie 

największa w powiecie braniewskim, też 60 czy 70 hektarów. Pojedźcie, zobaczcie i z Wojciechowa. 

Wioska Stępień na trasie Braniewo-Frombork. Dziękuję pod rozwagę, pod przemyślenia i spróbujmy 

znaleźć rozwiązanie. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Proszę, zapraszam jeszcze mieszkańca. 

Mieszkaniec Ornety Jerzy Janulewicz: Dzień dobry. Ja ad vocem mojego szanownego kolegę. 

Chciałbym, żeby każdy z państwa odczuł to, co sołtys Wojciechowa chciał przekazać. W interesie 

każdego mieszkańca Ornety jest troska o każde miejsce. Chciałbym, żeby ktoś poczuł, że istotą 

mieszkańca Wojciechowa nie jest zarażanie jakąś asertywnością, jakąś negacją tego, co się w Ornecie 

miałoby zdarzyć ciekawego, fajnego. Rządźmy oczywiście gminą w taki sposób, aby coś dobrego 

stworzyć dla każdego mieszkańca. Mieszkańcy Wojciechowa jednoznacznie powiedzieli i okazali 

sprzeciw wobec tak ogromnej farmy fotowoltaicznej w Wojciechowie. Nie ma takiej w Polsce, która 

zajmuje 86 hektarów. Nie ma takiego przykładu. Nie ma takiej farmy fotowoltaicznej, która by 

produkowała 65 megawatt energii elektrycznej. Chciałbym pojechać do takiej miejscowości, która 

byłaby dosłownie otoczona taką farmą. Proszę państwa, pan sołtys może nie przekazał tego dosłownie. 

Ja sobie obliczyłem. Wyobraźcie sobie, to jest populizm może, ale jednak. Wyobraźcie sobie, zamknijcie 

oczy, jedziecie z zakupów z Olsztyna i wjeżdżacie do Karbowa. Już jest farma. Do Ornety dojeżdżacie 

ciągle, macie po lewej i po prawej stronie farmę. Dojeżdżacie do Nowego Dworu i tam jest ciągle farma. 

Wyjeżdżacie z Elbląga, przejeżdżacie Drwęczno, jest farma. I ciągniecie się do Krosna, jest farma. To 

jest Wojciechowo, proszę państwa. Proszę państwa, apeluję do Was. Wojciechowo jest w Ornecie. 



Strona 39 z 41 

BRM.0002.11.2024 Protokół nr 11/2024 VI sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 30 października 2024 r. 

 
Zróbcie wszystko, żeby mieszkańcy Wojciechowa byli poza Ornetą. Bo tutaj kolega chciałby powiedzieć, 

że oczywiście to jest jedna z najtańszych energii. Pewnie, że tak. Zakładamy sobie solary na balkonach, 

na dachach i tak dalej. Jakiej wielkości? Dziesięciu paneli? O dziesięć paneli my tutaj rozmawiamy? 200 

tysięcy. Tyle paneli nam chcą zgotować. Proszę państwa, pomyślcie co gotujecie mieszkańcom 

Wojciechowa. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Proszę bardzo, pan radny Adam Kaczmarek. 

Radny Adam Kaczmarek: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ja już wcześniej zgłosiłem się, żeby 

zabrać głos w tej sprawie z pytaniem do pani Burmistrz, kluczowym. Czy my jako gmina, jako pani, jako 

Rada na dzień dzisiejszy możemy zrobić cokolwiek, cokolwiek, żeby tą inwestycję wstrzymać? Nie 

chciałbym mieszkać w takim Wojciechowie, nie ukrywam tego. Inwestycja bardzo ważna, na pewno 

pieniądze by się przydały, ale jednak ten interes mieszkańca powinien być dla nas jednak na pierwszym 

miejscu. Dlatego zastanawiam się, czy na tę chwilę, bo wiem, że inwestor poczynił tam szereg działań, 

które zmierzają do powstania tej inwestycji. Czy my możemy dzisiaj to w jakikolwiek sposób 

zablokować. Jeżeli możemy to zablokować, to proszę zablokujmy. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję. Proszę bardzo, panią Burmistrz. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Tak, powiem, jesteśmy na etapie złożenia ponownego wniosku 

przez inwestora. Mamy 90 dni na wydanie decyzji o warunkach zabudowy. Co możemy zrobić? 

Odmówić wydania tej decyzji. Po tej petycji oczywiście odmówię tą, bo taka jest wola i takie stanowisko 

jest mieszkańców. Dlatego organizowaliśmy te spotkania, zarówno z inwestorem, najpierw wcześniej 

było tam, żeby inwestor przedstawił swoją propozycję mieszkańcom, bo też miałam wrażenie, że dojdą 

do jakiegoś kompromisu, porozumienia właśnie. Może zmniejszyć zakres, może tylko z jednej strony, 

żeby nie taka duża, no bo nie ukrywam, tak jak powiedziałam to na poprzedniej sesji, bardzo chętnie, 

tak jak i tu pan ………………. powiedział, właśnie, że fajnie byłoby, żeby ten inwestor wszedł, ale jeżeli 

jest wyraźny sprzeciw, o co właśnie chciałam konkretnie, żeby mieszkańcy wypowiedzieli się swoje 

stanowisko publicznie na piśmie. Mam w tej chwili i macie państwo na tą informację, że definitywnie 

nie wyrażają zgody, więc ja pod tym się oczywiście podpisuję i takiej decyzji nie wydam, będzie 

odmowna decyzja. Trzeba mieć na uwadze, że oczywiście inwestor może się odwołać do SKO, tak jak 

to zrobił z decyzją środowiskową, od której również się odwołał, chociaż była decyzja negatywna, więc 

to nic nie przesądza jeszcze, bo to SKO będzie rozstrzygało ewentualnie później naszą decyzję, tak. 

Także zawsze szanse maleją. Ale my nie możemy, my nie jesteśmy na tyle tu, tak jak mówiłam, przepisy 

OZE są bardzo w tej chwili sprzyjające dla wszystkich instalacji, więc nie wiem, jakie będzie, jaka 

przychylność będzie SKO, tak na przykład. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Proszę bardzo, pan radny Adam Kaczmarek. 

Radny Adam Kaczmarek: Króciutko ad vocem, pani Burmistrz. Gratuluję takiej postawy, właśnie takiej 

postawy oczekują mieszkańcy Wojciechowa, myślę, ale też ja osobiście. Serdecznie dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Jeszcze zgłosił się pan radny Józef Marijko. 

Proszę bardzo. 

Radny Józef Marijko: Witam wszystkich państwa. Właśnie ja może o tych fotowoltaice, bo tak, 3 lata 

temu, powiem na swoim przykładzie, zaraz będę miał pytanie do pani Burmistrz. Podpisałem umowę 

przedwstępną, skonsultowałem z prawnikiem. Umowa jest bezpieczna na 29 lat. Tylko 2 hektary, 5-6 

klasa, dziwi mnie, że 3 klasa. Jak ja podpisywałem... [wypowiedź z sali niezrozumiała} Nie ma? Bo była 

piąta do czwartej klasy maksymalnie. Pozostałe chyba, że jakieś były tereny, które jakieś górki i tak 

dalej. To to też podlegało pod taką zabudowę farmy. I teraz tak czekam 3 lata i teraz będę miał pytanie 

zaraz do pani Burmistrz. Tam jest wszystko w umowie, zgodnie, wszystko ładnie, pięknie. Dla mnie ma 

zapłacić w moim przypadku 12 tysięcy plus podatek. Podatek na tą chwilę dowiadywałem się tutaj u 
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was w urzędzie 12 100 za hektar. Prawda 12 100, tam 80 hektarów wyobraźmy sobie, to są ogromne 

pieniądze dla gminy by były. Człowiek może nawet 15 tysięcy można tam z nimi negocjować może 

dostać 15-12. Mamy 27 tysięcy. 2 lata, firma oczywiście z o.o. 50 tysięcy hektar ziemi, dzisiaj chyba tak 

około tego chodzi. Nawet może i nie tyle. Czyli ta ziemia po 2 latach byłaby jego własnością. Nie wiem 

o co tu chodzi. Ktoś mi może wytłumaczyć? To się po prostu nie opłaca. To się nie opłaca, bo on by po 

2 latach kupił. I słuchajcie 29 lat, ja bym, niech on by mi popłacił 5 lat, to ja, mi się ta ziemia zwraca. 

Ale dobrze teraz tak. To jest spółka z o.o. Upada, upada ta firma. Przestaje mi płacić. Nie to, że tamten 

ten mój zysk, ale przestaje płacić podatek. Podatek jest w umowie napisane, że płaci ta firma. Tak, tylko 

jest jeden taki szkopuł. Tutaj może ten pan będzie słuchał, który te 80 hektarów chce, chce 

wydzierżawić tej firmie. Tylko, że ten podatek jest na właściciela i jeżeli on przestaje płacić, to ja zostaję 

z długami. Pytanie teraz do pani Burmistrz. Firma mi nie płaci, bo ja się zastanawiam, 3 lata oni będą 

zaraz do 6 lat maksymalnie mogę czekać. Czy jeżeli ta firma upadnie, on mi przestanie płacić, ja do pani 

podanie zanoszę, czy pani mi ten podatek umorzy? Ta ziemia nie będzie, bo ja teraz 5-6 klasa nie płacę. 

Nie umorzy mi pani. Ja zostaję z długiem, mało, zostaję jeszcze z tymi panelami, które trzeba będzie 

zutylizować. Ja nie będę mógł wejść, bo to jest wydzierżawione, prawda? Mimo to, że grunty, ale na 

29 lat, zostawi mi do utylizacji te panele. To się trzeba zastanowić. Właśnie ten człowiek może będzie 

tego słuchał. To trzeba to dobrze przemyśleć. Ja rozumiem, że to jest czysta energia i tak dalej, ale to 

jest naprawdę, to trzeba przemyśleć. I to tyle bym chciał. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Jeszcze pan sołtys tu się zgłaszał? 

[wypowiedź z sali niezrozumiała] Ktoś jeszcze ma jakieś pytania czy wnioski? Nie widzę, a więc 

zamykam punkt 24. 

 

25. Informacje i komunikaty. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 25, Informacje i komunikaty. 

Chciałam poinformować, że na programie e-Sesja jest prośba o opinię w sprawie poselskiego projektu 

ustawy o działalności stowarzyszeń felinologicznych i kynologicznych oraz organizacji hodowli kotów i 

psów rasowych. Mamy możliwość zapoznania się z tym projektem i jeżeli mamy jakieś opinie czy uwagi, 

to do dnia 5 listopada każdy z państwa radnych może przesłać. Materiał będzie elektronicznie 

przekazany. Czy ktoś jeszcze jakieś informacje, komunikaty? Nie widzę, a więc zamykam punkt... 

Jeszcze? A, pan Emil, pan radny Emil Rońda, przepraszam bardzo. Proszę, proszę bardzo. 

Radny Emil Rońda: Na zakończenie chciałbym serdecznie w imieniu mieszkańców, oczywiście 

Szanowni Państwo, Szanowni droga Rado, chciałbym w imieniu mieszkańców sołectwa Henrykowo 

serdecznie podziękować za podjęcie uchwały, która daje nam możliwość dołączenia do Inicjatywy 

Odnowy Wsi województwa warmińsko-mazurskiego. To dla nas wielki zaszczyt oraz wyjątkowa szansa 

na dalszy rozwój naszej miejscowości. Decyzja, którą państwo podjęliście nie jest tylko kolejną 

formalnością, to krok milowy w realizacji naszych wspólnych celów. Dzięki tej inicjatywie zyskamy 

szansę na podniesienie jakości życia mieszkańców, rozwój infrastruktury, a także na integrację naszej 

społeczności. Wspólnie będziemy mogli realizować projekty, które będą służyć nie tylko nam dzisiaj, 

ale także przyszłym pokoleniom. Chciałbym wyrazić szczególne podziękowania dla pani Burmistrz 

Katarzyny Lasockiej za wsparcie i zrozumienie potrzeb mieszkańców Henrykowa, a także dla Rady 

Miejskiej w Ornecie za państwa jednomyślność i zaangażowanie w sprawy lokalnych społeczności. 

Jesteśmy pełni nadziei i zapału do działania. Dzięki państwa decyzji możemy teraz skutecznie pracować 

na rzecz naszej wsi. Planować i realizować projekty, które do tej pory były poza naszym zasięgiem. 

Henrykowo ma ogromny potencjał, a dzięki inicjatywie Odnowy Wsi ten potencjał możemy w pełni 

wykorzystać. Dziękuję za zaufanie i wsparcie. Wierzę, że razem możemy dokonać wiele dobrego, a 
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współpraca, która dziś umacniamy przyniesie owoc na wiele lat. Jeszcze raz w imieniu mieszkańców 

Henrykowa serdecznie dziękujemy za pomoc i wsparcie. Jesteśmy w Odnowie Wsi.  

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I jeszcze widzę, że pani Burmistrz się zgłosiła. Proszę bardzo. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Ja tutaj ad vocem, gratuluję. Cieszę się bardzo. Mam nadzieję, 

że będą same korzyści tutaj dla nas, dla gminy i dla Henrykowa. I jednocześnie tutaj chciałabym 

przeczytać komunikat. Komunikat związany z Rozporządzeniem Powiatowego Lekarza Weterynarii w 

Lidzbarku Warmińskim w sprawie wyznaczenia strefy objętej zakażeniem w związku ze stwierdzeniem 

rzekomego pomoru drobiu u ptaków dzikich na terenie miejskim Ornety na drodze od skrzyżowania 

ulicy Braniewskiej i Warmińskiej do skrzyżowania drogi wojewódzkiej 507 i 513, następnie wzdłuż linii 

prowadzonej do granicy administracyjnej miasta na drodze wojewódzkiej 528 oraz dalej wzdłuż granicy 

administracyjnej miasta Orneta do skrzyżowania z drogą wojewódzką 513 na ulicy Dąbrowskiego oraz 

na terenie Krzykał obszar od granicy administracyjnej na drodze wojewódzkiej 507 do skrzyżowania 

przy ulicy Braniewskiej. To rozporządzenie jest już umieszczone na naszych tablicach ogłoszeń na BIP-

ie oraz na stronie Oficjalnej Urzędu Miejskiego jak i na Facebooku. Bardzo proszę o zachowanie takiej 

szczególnej ostrożności przy przechowywaniu, czy przetrzymywaniu ptactwa. Głównie chodzi o 

gołębniki, żeby te gołębie były zamknięte. Kurniki tak samo były pozamykane przez okres co najmniej 

miesiąca. Będziemy prowadzić obserwacje i tak bardzo proszę o właśnie zwrócenie szczególnej uwagi. 

Jeżeli państwo zobaczycie, że gdzieś na, na terenie miasta czy Krzykał, tak jak tu, w terenie objętym, 

będą otwarte i wolno poruszające się kury, czy ptactwo, czy też gołębniki będą pootwierane, prosimy 

o zgłaszanie. I sprawą, nadzór nad tym zadaniem, nad tą sytuacją sprawuje Straż Miejska. Także 

wszelkie informacje rozesłane zostały już i do sołtysów, także wywieszone będą żółte tablice, myślę, że 

już są, więc prosimy zachować taką ostrożność i zwrócić na to po prostu uwagę. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Ja jeszcze chciałam zaprosić wszystkich 

radnych, mieszkańców również, żebyśmy czynny udział w dniu 11 listopada wzięli, w obchodach Święta 

Niepodległości. 

 

26. Zamknięcie obrad. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Został wyczerpany porządek dzisiejszych 

obrad. Zamykam 6 sesję Rady Miejskiej w Ornecie. Dziękuję wszystkim za udział. 
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